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Maszkban mehetünk a KÖ-
VA-ba és a Kormányablakba is

Brüsszeli pénzből újul meg
a nagykőrösi gimnázium

2 2020. június 03.HETI HÍREK

Az Ötös lottó heti nyerőszámai:
32; 36; 55; 64; 68

A Hatos lottó heti nyerőszámai:
3; 15; 16; 32; 35; 42

A kijárási korlátozás megszűn-
tével a KÖVA is újra megnyitotta 
Nagykőrösön a Lőrincpap utcai 
székházában található ügyfélszol-
gálat irodáját, amely hétfőn és 
csütörtökön 13-16 óra között, 

kedden és szerdán 8-12 óra kö-
zött van nyitva. Pénteken nincs 
ügyfélfogadás.

Vozárné Ragó Ildikó vezér-
igazgató közleményben hívja fel 
a figyelmet az irodán belül a 1,5 
méteres távolságtartásra, valamint 

arra, hogy az épületbe csak az arcot 
és orrot eltakaró maszkban, illetve 
kendőben lehet belépni. A bejárat-
nál alkoholos kézfertőtlenítő is ta-
lálható, amelynek használatára kéri 
a hozzájuk érkezőket. 

Hasonló felhívást 
tett közzé dr. Nyíkos 
Tamás Antal, a Pest 
Megyei Kormányhivatal 
Nagykőrösi Járási Hi-
vatalának vezetője is. A 
Kormányablak ismét 
felkereshető időpont-
foglalás nélkül az ügyfél-
fogadási időben: hétfőn 
7 és 17 óra között, 

kedden, szerdán, csütörtökön 
8 és 16 óra között, pénteken 
pedig 8 és 14 óra között. A Kor-
mányablakot az ügyfelek szintén 
csak maszkban kereshetik fel.

tudósítónktól

Az Önkormányzati Hírek hét-
végi száma adott hírt arról, hogy 
hamarosan kezdődik a nagykőrösi 
Arany János Református Gimná-
zium felújítása. Megtudhattuk, 
hogy már kihelyezésre került az is-
mertető tábla, „melyen olvasható, 
hogy 300 millió forintos támoga-
tást kapott épületenergetikai fej-
lesztésre a Nagykőrösi Református 
Egyházközség”. Majd a szerző – a 
HT monogram alapján vélelmez-
hetően Horváth Tibor – hozzá-
teszi: „Együtt sikerül!” De hogy 
kivel együtt, arról már nem szól a 
krónikás, és arról sem, hogy azon a 
kihelyezett táblán nem csak az idé-
zett szöveg található, hanem az Eu-
rópai Unió kék zászlója is, ugyanis 
valóban „együtt sikerült”, még-
pedig az Európai Unióval, vagy 
ahogy a fideszes propagandából 
ömlik ránk, „Brüsszellel”, pon-
tosabban „brüsszeli pénzből”. 
Ezt a tényt annyira el akarták 
titkolni a lap szerkesztői, hogy 
olyan képet közöltek a tábláról, 
amelyen nem kivehető az uniós 
embléma.

Látszik, bajban vannak a pro-
pagandisták, hiszen a Fidesz 
hivatalos kánonja szerint a go-
nosz Brüsszelt meg kell állítani, 
ehhez viszont nem passzol az a 
tény, hogy a folyamatos hőbör-
gés ellenére az unió nem mig-
ránsokat küld Nagykőrösre, 
hanem pénzt, méghozzá nagyon 
sokat. Ahogy tette korábban a 
református templom felújításá-
ra is, amely a főtérrekonstruk-
ció égisze alatt valósult meg, 
ugyancsak uniós forrásból.

Hogy mit is érdemes tudni a 
gonosz Brüsszel pénzéből megva-
lósuló felújításról, arról még múlt 
évben adott ki közleményt a Nagy-
kőrösi Református Egyházközség:

„Az Európai Unió és a Magyar 
Állam által nyújtott támogatással 

valósul meg közoktatási intézmény 
energetikai korszerűsítése a Nagy-
kőrösi Református Egyházközség 
területén. Az egyházközség a Szé-
chenyi 2020, Környezeti és Ener-
giahatékonysági Operatív Program 
keretében 300.000.000 Ft vissza 
nem térítendő támogatást nyert az 
Arany János Református Gimnázi-
um épületének energetikai korszerű-
sítésére. A projekt lehetővé teszi, hogy 
az intézmény megújult, vonzó kör-
nyezettel várja a térség gyermekeit, 
hozzájárulva a Széchenyi 2020 
program kitűzött céljainak eléré-
séhez is.

A fejlesztés alapvető célja - össz-
hangban a KEHOP-5.2.3-16 pá-
lyázati felhívás célkitűzéseivel, va-
lamint a hazai és EU stratégiával 
– az energiahatékonyság fejlesztése 
és a megújuló energiaforrásokat 
hasznosító rendszerek terjedésének 
elősegítése. Fontos cél az érintett 
oktatási-nevelési intézményben a 
hatékony nevelés infrastrukturális 
feltételeinek megteremtése. A ter-
vezett beruházás a helyi és térségi 
energiaigények csökkentésére irá-
nyul, jellemzően a helyi védettség 
alatt álló iskolaépület épületszer-
kezeteinek utólagos hőszigetelésé-
vel, külső nyílászárók cseréjével, a 
gépészeti rendszerek korszerűsíté-
sével és napelemes rendszer telepí-
tésével a fenntartási, üzemeltetési 
költségek mérséklése céljából.

A kivitelezési munkálatok vár-
hatóan a 2020 tavaszán indulhat-
nak, jelenleg a projekt műszaki és 
szakmai előkészítése zajlik.

A projekt összegző adatai:
Projekt címe: Arany János Re-

formátus Gimnázium, Szakgim-
názium és Kollégium épületener-
getikai fejlesztése

Kedvezményezett: Nagykőrösi 
Református Egyházközség

Közreműködő szervezet: Innová-
ciós és Technológiai Minisztérium

Elnyert támogatás: 300.000.000 
Ft”

könyvelő

A Hetes lottó 21. heti nyerőszámai:
2; 4; 18; 19; 21; 29; 33

6; 8; 10; 11; 13; 19; 34

A Joker heti nyerőszámai:
9; 7; 6; 1; 9; 7

Az Euro Jackpot heti nyerőszámai:
8; 22; 31; 32; 36; 6; 10
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Orbán Viktor miniszterelnök 
szokásos péntek reggeli nyilatkoza-
tában így beszélt Karácsony Ger-
gelyről, Budapest főpolgármesteré-
ről: „Az a fajta, aki disznóvágáskor 
a vacsorára érkezik, de nem bánja 

senki sem, mert legalább nincs láb 
alatt!” – Lehet, hogy Orbán Viktor 
nem tudja, hogy Karácsony Gergely 
nem disznóvágásra vállalkozott, ha-
nem a kétmillió lakost számláló Bu-
dapest főváros vezetésére.

Kemény mondatok…

Notesz 1990-es évek elején a Fidesz
kivonult a trianoni
megemlékezésről…

Igen, június 4-ről, azaz a Triano-
ni Békeszerződés aláírásának száza-
dik évfordulójáról van szó, mely-
nek során Magyarország elvesztette 
területének mintegy kétharmadát.

Arról nem szól a fáma, hogy 
az úgynevezett Nagy-Magyaror-
szágon, mely az Osztrák-Magyar 
Monarchián belül lényegében egy 
közigazgatási terület volt, a lakos-
ság kereken ötven százaléka beszélt 
csak magyarul. 

Nemcsak Nagy-Magyarország 
szűnt meg Trianonnal, hanem az 
Osztrák-Magyar Monarchia is. Az-
óta sok víz lefolyt a Dunán, hiszen 
immáron száz év telt el, és létrejött 
az Európai Unió, melynek 2004. 
május elseje óta mi is tagjai va-
gyunk.

Száz év ide vagy oda, az Alkot-
mány utcában, a magyar parla-
menttel szemben elkészült a 
trianoni megemlékezés nemzeti 
árka száz méter hosszan, gránit-
ba faragva. A falán megtalálhatók 
a valaha Magyarországhoz tartozó 
települések magyar nevei, függet-
lenül attól, hogy kik lakták azt 
annakidején, száz évvel ezelőtt. 

Karácsony Gergely Budapest 
jelenlegi főpolgármestere június 
4-re a főváros teljes területére, a 
centenárium napjára, egyperces 
leállást, csendes megemlékezést 
hirdetett meg.

Azt gondolom jól tette, mert ha 
nem ezt teszi, megint egy csapda-
helyzet támadható főszereplőjévé 
válik. 

Tapasztalhattuk azt is Kará-
csony Gergellyel kapcsolatban, 
„a bűnös város” főpolgármeste-
rét illetően, hogy kormánypárti 
kommunikációs szempontból 
teljesen mindegy, hogy „van-e 
sapka, vagy nincs” Karácsony 
Gergelyen, okkal-ok nélkül ál-
landó kormánypárti támadások 
kereszttüzében van.

Azt is tudjuk, hogy Fürjes Ba-
lázs kormánypárti árnyék főpol-
gármesterként tevékenykedik, és 
folyamatosan ütközik politikailag 

a fővárossal, annak vezetésével, és 
személy szerint Karácsony Gergely-
lyel. Pedig a főváros vezetését, élén 
Karácsony Gergellyel demokrati-
kus úton, de erős kormánypárti el-
lenszélben választották meg tavaly 
október 13-án.

Még emlékszem arra az idő-
re, amikor az első szabadon vá-
lasztott magyar parlamentben 
a házelnök felszólította a kép-
viselőket, hogy néma felállással 
emlékezzenek meg június 4-én 
Trianonról, az akkor még libe-
rális Fidesz tüntetőleg kivonult 
az ülésteremből. 

Azóta sokat változott a Fidesz, 
és a maguk által kitalált illiberális 
demokráciában már egy hamis, 
mondhatni pókhálós múltfelfogást 
vallanak magukénak. Azaz Magyar-
ország jövőjét a múltjában keresik.

Annakidején pedig a liberális 
Fidesz még azt hirdette, hogy az 
európai határok nem változtat-
hatók meg, és be kell tartani a XX. 
században kötött nemzetközi egyez-
ményeket, köztük Trianont is.

Ma az Európai Unióban a ha-
tárok átjárhatók, de a koronaví-
rus-járvány azért megmutatta, 
hogy Európában még mindig erő-
sek a nemzetállamok, hiszen sorra 
zárták le a nemzeti országhatáro-
kat, ahelyett, hogy a koronavírus 
ellen közösen, európai szinten lép-
tek volna fel. 

Tudom, minden magyarnak 
fáj Trianon, s e fájdalom sodort 
bennünket bele Hitler oldalán a 
II. Világháborúba. A revanspo-
litika a XX. században – mint 
tudjuk – nem vált be, sőt újabb 
bajt hozott a magyarság fejére, 
azaz a vesztes II. Világháború 
után a szovjet megszállást. Jó 
lenne ezen mélyen elgondolkod-
ni, és Trianonra úgy emlékezni, 
hogy az a helyén legyen kezelve, 
hiszen száz év óta egy Európai 
Uniós tagság más megközelítést 
kívánna meg. 

Kocinkó

Mivé lett a politika?

Ma már hazánkban is, de úgy a világ populista politikusok által vezetett 
részében is egyfajta polgári csökevénynek számít az úgynevezett politikai 
korrektség.

Ma az jellemzi a politikát, hogy gátlástalan hazugságokat kell 
ismételgetni, megalázni politikai ellenfeleit, akiket ma már ellen-
ségnek tekintenek, s ezzel súlyosan megosztják a társadalmat, és 
a tárgyilagos, gondolkodó újságírókat pedig egyenesen bajkeverő, 
nemkívánatos bűnözőknek állítják be. Aranykorát éli a náci Né-
metország goebbelsi propagandájának filozófiája, mely szerint, ha 
a népnek tízszer elmondod ugyanazt, tizenegyedszerre már el fogja 
hinni, főleg akkor, ha nincs más média, tájékozódási lehetősége. 

A szegénység is kedvez az ilyen propagandának, hiszen például hazánk-
ban – az anyagi korlátok miatt – az emberek zöme a tv1 „királyi tv-t” nézi, 
és a Kossuth rádiót hallgatja munkavégzés közben.

Szomorú az 
egészben az, hogy 
ezt kormánypárti 
oldalról teszik, pe-
dig tudjuk, hogy 
egy demokráciá-
ban a kormány-
pártoknak, s az 
ország vezetőinek 
jóval nagyobb a 
felelőssége, mint 
az ellenzéknek, 

mert az ellenzéknek hatalma nincsen, viszont jelenléte fontos az igazi de-
mokráciában, mert felhívja a figyelmet a problémákra, és így ő képviseli a 
társadalom kritikáját a hatalommal szemben. 

Azt is látjuk, hogy a koronavírus-járvány kifejezetten előhozta az 
illiberális politikusok még rosszabb énjét is. Tapasztalhatjuk, hogy 
egyre keményebben és hevesebben tombol a politikai pökhendiség, mint 
„járvány”, miközben elfelejtődni látszik az, hogy a politikusok nem a saját 
érdekkörük érdekében politizálnak, hanem elvileg a népet kellene, hogy 
képviseljék. Mondják kormánypárti politikusok, hogy a politikai céljaik 
elérésében a cél szentesíti az eszközt, azaz például a szólásszabadság kor-
látozása.

A legújabb kori felfogás szerint az új nemzeti elit irányítja és vezeti az 
országot a saját érdekei mentén, a nép meg csak – legalább is szerintük 
– szorgalmas végrehajtói és persze elviselői az ő jogi intézkedéseiknek, ren-
deleteiknek, azaz hatalmuknak.

A hangnem egyre durvul. Feltételezhető, hogy ez azért történik így, 
mert a koronavírus-járvány korlátozó intézkedései kapcsán jön a még 
keményebb gazdasági válság, amely súlyos társadalmi feszültségekkel fog 
járni. 

Egy ilyen helyzetben erősnek mutatkozni politikailag talán első gondo-
latra célravezetőnek tűnik, de az igazság az, hogy a népképviselőknek, azaz 
a politikusoknak nem szabad elszakadni a néptől, hanem vele konzultálva, 
annak érdekei szerint kellene cselekedniük.

Bizony igaz az a mondás, hogy aki még életében nem húzta az evezőla-
pátot, az ne üljön a hajó kormánylapátjához, mert nem tudja, hogy mire 
vállalkozik.

Bizony eltorzult a politika nemcsak Magyarországon, de világvi-
szonylatban is, és a populista politikusok saját öntömjénezésükkel 
vannak elfoglalva fent is, meg lent is. Nem fog ez jóra vezetni, mert 
mint ahogy a költő annakidején megírta: „habár felül a gálya, alul a 
víznek árja, azért a víz az úr!”

ábrahám
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A Bárány utcaiak megunták Sebestyénné tétlenségét
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Sáfár Andrea családjával, 3 éves 
gyermekével 6 éve él a Bárány utcai 
lakótelepen. Mivel előtte soha nem 
laktak emeletes házban, így magá-
tól adódott a kérdés:

Heti Hírek (HH): Miért válasz-
tottátok a lakótelepet?

Sáfár Andrea (S.A): Több 
műszakos munkarendben dolgo-
zunk, ez a lakhatás tűnt a legprak-
tikusabb megoldásnak a munkánk 
mellett, hogy pihenni is tudjunk a 
szabadidőnkben.

HH: Mégis önkéntes munkába 
fogtatok… Miért?

S.A: A focipálya rendbetételére 
a használhatatlansága miatt került 
sor. Nagyon örülök a kezdeménye-
zésnek és szívesen ki is veszem belő-
le a részem a családommal együtt, 
ha tehetem. Hogy miért? Mert 
fontos, hogy gyermekeink és mi is 
kulturáltabb környezetben élhes-
sünk, és legyen hova levinni a lakó-

telep gyermekeit játszani és sétálni, 
ha friss levegőn szeretnénk lenni.

HH: Mitől volt használhatatlan 
a focipáya?

S.A: Ezek a lakótelepek, mint a 
miénk is, elég régen épültek és fel-
újításra szorulnak már. Az előttünk 
lévő generáció és az itt felnőtt gyer-
mekek még sok szépre emlékeznek 
abból az időszakból, amikor még 
a lakótelep a virágkorát élte. Mi 
már csak a meséket halljuk ezek-
ről… Mára a lakótelep kezd újra 
népesedni egy fiatalabb generáci-

óval. Sok lakás tulajdonost cserélt 
az elmúlt időkben. Talán ennek is 
köszönhető a számos kezdeménye-
zés, melyre mostanában volt példa. 
Reméljük, hogy egyre több sze-
mélyben meghallgatásra találnak 
kéréseink, és segítséget is kapunk 
az erre illetékesektől is, azért, hogy 
a közterületi dolgainkban pozitív 
változás álljon be.

HH: Milyen égető, megoldásra 
váró feladatok váratnak magukra 
a Bárány utcán?

S.A: Például a focipálya tönk-
rement aszfaltjának javítása 
(cseréje), a vaskorlát balesetve-
szélyes állapotának megszün-
tetése nagyon fontos lenne. De 
ezen túl ott van a parkolás kér-
dése is. Parkolóhelyek bővítése 
elengedhetetlen azért, hogy ne 
az úttesten, illetve a zöld terü-
leteken legyenek kénytelenek 
parkolni a járművekkel. Semmi-
féle hathatós megoldás sem szü-

letett még rá, pedig ez évek óta 
probléma! Aztán itt van még, 
mint megoldásra váró feladat a 
szemetelések megszüntetése, a 
kirakott kóbor állatok kérdése, 
a közvilágítás elavultsága, a köz-
biztonság és sajnos még hosszan 
sorolhatnám…

HH: Az nagyon szép és követendő 
példa a lakóktól, hogy megtesznek 
mindent, amit saját erejükből meg-
tehetnek, s amihez nem kell engedé-
lyeztetés. De valójában kinek kelle-
ne mindezt megcsinálni?

S.A: Én úgy gondolom, hogy 
a környezetünk megóvása és 
rendbetétele közös feladatunk. 
De mivel ezek nagy része köz-
terület, azt is gondolom, hogy 
ezek megoldása nem a mi kö-
telességünk! Mi csak segíteni 
tudjuk az illetékesek munkáját 
a lehetőségeinkhez mérten…

K.Zs.B.T.

Ütősen startolt új kollégánk:
már az ÖH is Farkas László Heti Hírekes képeit használja…

Úgy tűnik, a nagykőrösi Bárány 
utcai lakótelepen élők megunták 
képviselőjük, Sebestyénné Angyal 
Zsuzsanna tétlenségét, azt, hogy 
csak az Önkormányzati Hírekben 
fotóztatja magát, de érdemi segít-
séget nem nyújt az ott élőknek. 
Ezért fordulhatott elő, hogy a civil 
lakosság vette kezébe az ügyek ren-
dezését, és állt össze legutóbb egy 

szemétszedésre, illetve a focipálya 
rendberakására. Amit Sebestyénné 
képtelen volt KÖVA dolgozóként 
megszervezni és elvégeztetni, azt 
néhány lakó megoldotta. Igaz, nem 
is az érdekelte őket elsősorban, 
hogy minél több olyan kép készül-
jön róluk, ahol mutogatva adják a 
tanácsot a munkásoknak.

Az Önkormányzati Hírek leg-

utóbbi száma egy egész oldalt szánt 
a civil kezdeményezés bemutatásá-
ra. Aki figyelmesen végigolvasta 
az interjút, láthatta, hogy Se-
bestyénné még említés szintjén 
sem került szóba. Mivel a cikket 
a Czira-kabinet egyik tagja írta, így 
még az sem zárható ki, hogy szán-
dékos politikai manőver volt a Se-
bestyénné kihagyása, mivel már a 

polgármesternek is annyira kínosak 
a képviselőasszony ügyei. Mindez 
csak feltételezés, de az biztos – lásd 
az Önkormányzati Hírek tudó-
sítását -, hogy a közös képviselők 
utcafórumára sem őt, hanem az 
alpolgármestert és a KÖVA vezér-
igazgatóját hívták meg, velük osz-
tották meg a lakótelepiek gondjait. 

könyvelő

Nem véletlen a címbéli felve-
tésünk, hisz Farkas László kol-
légánk – aki áprilistól a Heti 
Hírek csapatát erősíti – képei 
valóban kiválóak. Portréi, csalá-
di eseményekről készített képei, 
portfoliói és természetfotói is 
bizonyítják tehetségét.

László tősgyökeres nagykőrösi, 
születése óta itt él. Nős, és van egy 
4 éves kislánya. 

„Tinédzser korom óta a családi 
kertészetben dolgozom. Közben 
leérettségiztem a kecskeméti Né-
meth László Gimnáziumban, majd 
elvégeztem egy erdész-vadgazda 
technikus képzést Csongrádon. 1 
évig dolgoztam is a szakmában a 
törteli Rákóczi Ferenc Vadásztár-
saságnál, de visszatértem a családi 
kertészethez” – válaszolja arra a 

kérdésemre, hogy mivel foglalkozik 
a hétköznapokon.”

HH: Mikor és hogyan kezdődött 
a fényképezés?

F.L: 2003-ban kezdtem el fo-
tózni! Sok dologban láttam meg a 
szépet, elszalasztott pillanatokat, 
amit úgy gondoltam érdemes lett 
volna megörökíteni. Kis idő múlva 

már fényképezőgéppel a kezemben 
mentem mindenhová. 2014 kör-
nyékén volt pár év kihagyás egyéb 
okok miatt, de nemrég sikerült 
visszatérnem. Szeretném, ha az em-
berek megismernék és elismernék 
munkásságomat, és szeretném, ha 
jó érzéssel gondolnának rám, ha 
az általam készített fotókat néze-
getik!

HH: Hogy fogadtad a Heti Hírek 
felkérését? 

F.L: Nagyon örültem neki, mi-
vel már régebben is titkolt vágyam 
volt, hogy egy újságnak dolgozhas-
sak. Mindig is vonzott a riportfo-
tózás. Nem gondoltam volna, 
hogy évek múlva a Heti Hírek-
ben látom a képeimet! Ezúton 
is köszönöm a segítséget Zágráb 
Nándornak, aki nélkül ez nagy 

valószínűséggel nem jöhetett 
volna létre!

HH: Ha 10 év múlva megkér-
deznélek, hogy elégedett vagy-e az 
életeddel, milyen dolgoknak kellene 
teljesülnie, megvalósulnia ahhoz, 
hogy a válaszod Igen legyen?

F.L: Úgy gondolom, biztosan 
igen lesz a válasz már most is… 
Hiszen a családomban mindenki 
egészséges, szeretjük egymást, van 
egy gyönyörű feleségem, és egy még 
gyönyörűbb kislányom… Számom-
ra ez a legfontosabb, a többi mind 
mellékes!

Szívből kívánjuk új kollégánk-
nak, hogy mindig elégedett lehes-
sen, és természetesen ezen túl kívá-
nunk sok-sok közös szakmai sikert!

K.Zs.B.T.

„Reméljük, hogy egyre több személyben meghallgatásra találnak 
kéréseink” – interjú Sáfár Andreával
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„Újabb fantasztikus hírről tu-
dunk beszámolni, 10 millió forin-
tot nyert Nagykőrös Város Ön-
kormányzata, 12 fő befogadására 
alkalmas szálláshely kialakítására a 
Pálfája Oktatóközpontnál” – így 
zengte be szokásos, nevetségesen 
túllihegő stílusában Horváth Ti-
bor, Czira Szabolcs kabinettagja 
2019. szeptember 13-án az általa 
sikeresnek mondott pályázatot.

Mint írta, az önkormányzat tá-
mogatási kérelmet nyújtott be a 
Vidékfejlesztési Program, Helyi 
értékekre épülő turisztikai szolgál-
tatások fejlesztése: szálláshely szol-
gáltatások kialakítása, fejlesztése 
című felhívásra. A pályázaton 10 
millió forint vissza nem térítendő 
támogatást nyert a város 12 fő be-
fogadására alkalmas szálláshely ki-
alakítására. Majd a végére odabigy-
gyesztette: „FOLYTATJUK!”

Nagyon úgy látszik, hogy ko-
rai volt Horváth öröme, ugyan-
is a „folytatjukból” egy jó nagy 
bukás lett.

Legalábbis erre lehet következ-

tetni Czira Szabolcs rendkívüli 
határozatából, amelyet ez év április 
23-án hozott meg. Eszerint a pol-
gármester a „’Pálfájai Oktató-
központ turisztikai szálláshely 
kialakítása’ című pályázat meg-
valósításától eláll, tekintettel a 
fejlesztés megvalósításának jelentős 
többlet-fedezet igényére”.

Azt, hogy a 10 millió forint kevés 
lesz egy 12 fő befogadására képes, 
vizes blokkal ellátott szálláshely 
kialakítására az egykori napközis 
tábor helyén, már szeptemberben 
is lehetett látni. Horváth Tibor en-
nek ellenére „fantasztikus” hírként 
tálalta, aminek nyilvánvalóan nem 
a lakosság tárgyilagos tájékoztatása 
volt a célja, hanem az októberi ön-
kormányzati választást megelőző 
győzelmi kampány. Az eleve ku-
darcos 10 milliót „fantasztikus” 
hírként tolta a kőrösiek arcába, 
de már a visszalépésről lapít, egy 
szót sem ír. Ennyit a polgármes-
teri kabinet kommunikációs 
színvonaláról…

könyvelő

Van, aki még 
emlékszik rá, de 
már négy év óta a 
feledés homályába 
merült, hogy az 
országgyűlés elnö-
ke, Kövér László 
kitiltotta az azó-

ta már megszűnt Népszabadság, 
valamint az Index, a 24.hu és a 
HVG munkatársait a parlament 
folyosóiról. Pedig az újságírók 
csak a munkájukat kívánták vé-
gezni, és arra „vetemedtek”, hogy 
néhány kormánypárti képviselőt, 
politikust próbáltak szóra bírni, 
néhány, a nyilvánosságot érintő 
ügyről annakidején.

Amúgy csoda történt, mert négy 
év után (Sic!) az Emberi Jogok 
Európai Bírósága kimondta, 
hogy az országgyűlés elnöke jog-
talanul tiltotta ki az újságírókat 
a t. házból. Szomorú csak az, hogy 
az Emberi Jogok Európai Bíróságá-
nak négy év kellett ahhoz, hogy az 
eljárást lefolytassa, és a fentiekben 
idézett ítéletét meghozza.

Igen, az Európai Unió bíróságai 
lassan, de biztosan őrölnek, csak 
azt nem veszik észre, hogy Kövér 
László parlamenti elnök úgy egyéb-
ként azóta már szinte lehetetlenné 
tette az újságírói munkát a parla-
mentben. 

Az már tényleg megmosolyog-
tató, de inkább sírni való, hogy a 
sajtószabadságot hogyan lehet le-
hetetlen helyzetbe hozni éppen a 
magyar parlamentben.

Az újságírók karanténba van-
nak zárva egy kordonnal körülvett 
kis területen, ahol, mint mondani 
szokás, a madár sem jár, ha mégis 
egy-egy kormánypárti képviselő 
arra járna, cinikus mosollyal az ar-
cán, egyszerűen tovább sétál, vagy 
éppen mobiltelefonozik.

Van persze sajtóiroda is a 
parlamentben, csak ettől az új-
ságírók el vannak zárva. S mint 
mondják, ott időnként még térerő 
sincs, hogy legalább le lehetne adni 
a tudósítást a XXI. században, a 
technika korában. 

Majd minden környező állam-
ban az újságírók rendelkezésére áll-
nak, még a kormánypárti politiku-
sok is, példát mutatván a demokrá-
ciából és a sajtószabadságból.

Most, négy év eltelte után, az 
Emberi Jogok Európai Bizottsá-
ga legalább kimondta, hogy tör-
vénysértők voltak Kövér László 
sajtóellenes korlátozásai a magyar 
parlamentben. Ezért ő még pénz-
büntetésre is ítéltetett, de ne legyen 
kétségünk afelől, hogy ezt nem a 
saját zsebéből, hanem az adófizetők 
pénzéből, azaz közpénzből fogja 
kifizetni…

Régi íratlan „törvénye” az új-
ságírásnak, hogy a hír szent, a 
vélemény szabad!

Nos, ma már a hír sem szent, ren-
geteg az álhír, még kormánypárti 
részről is. 

Véleménycikket meg azért írnak 
a vidéki bértollnokok, vagy mé-
diaközmunkások, esetleg média 
karaktergyilkosok, mert a magyar 
bíróságok sajtóperekben komoly 
különbséget tesznek a tényállítás és 
az úgynevezett vélemény között. 

Ezek szerint bárki mondhat bár-
kire bármit, ha az nem tényállítás, 
hanem csak vélemény, akkor ezt 
a bíróság még akkor is jogszerűen 
elfogadja, ha semmi köze a való-
sághoz. Mert, hát az volt az illető, 
újságírónak mondott bértollnok 
véleménye, hiszen csak a hír szent, 
azaz a tényállítás, a vélemény már 
szabad!

Arról már nem is beszélve, hogy 
egyre-másra alakulnak önkor-
mányzati internetes újságok, de 
a nyomtatottak is, melyek úgy-
mond ingyenesek, azaz semmi 
közük sincs a piac kereslet-kí-
nálat viszonyaihoz, hiszen köz-
pénzből, az adófizetők pénzé-
ből, vagy állami hirdetésekből 
finanszírozzák azokat.

Ezek az újságnak mondott pro-
paganda öndicsérő irományok tele 
vannak kormánypárti győzelmi je-
lentésekkel, és persze a helyi kedves 
vezetők fényképeivel, akik éppen 
irányítják az építőipari munkákat, 
vagy ingyen virágot osztanak, vagy 
időskorúakat köszöntenek, és ve-
lük fényképeszkednek.

Ez a bemutatott társadalmi élet, 
és egyetlen egy elemző cikk sem ol-
vasható ezekben a propaganda ki-

P e r i s z k ó p
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Gondolatok a sajtószabadságról…
Elbukott Czira Szabolcs
fantasztikus pályázata

adványokban, nem beszélve a tele-
pülést érintő rendeletekről, ügyek-
ről, érdemi tájékoztatásokról, stb.

A nép, az istenadta nép meg eze-
ket olvassa, hiszen ingyen hozzájut. 

Aztán a tehetségesebb újság-
írókat, fényképészeket igyekez-
nek a helyi és országos vezetők 
is átcsábítani a saját médiabi-
rodalmukba. És ez néha sikerrel 

is jár, hiszen mint tudjuk, van az a 
pénz! Ha meg már a mór megtet-
te a kötelességét, mint médiabér-
tollnok, akkor meg mehet isten 
hírével! A valódi okokat sohasem 
tudjuk meg.

Mert van az a parlamenti elnök, 
aki a független újságíró korlátozá-
sában példamutatóan jár el a helyi 
kiskirályok tennivalóit illetően.

ábrahám

Olvasói vers: AGYMOSÁS
Ha azt mondják majd állandóan:
- Hűűű, de sokat fogytál ....szevasz!

A végén büszkén elhiszed...pedig, 
nem is igaz!

A mérleg sosem hazudik, az 
igazságot mondja el,

De azt mondod majd nem is 
híztál...

A mérleged romlott el!
Nem hiszel a valóságban, a mérleg 

sosem hazudik,
Mert mit ötpercenként mondanak, 

az jut el az agyadig.
Beléd ég a hazugság, mit hallasz, 

látsz és olvasol,
S agymosottként hirdeted, 
mindenhol és bármikor.

Erre épít e hazug kormány, s lett 
övé TV, újság, rádió,

Hogy agymosásban részesüljön 

minden egyes szavazó..
Egész nap a hazugságot látod, 

hallod, olvasod,
S nem érdekel a valóság, mint 

birka élsz....egy agyhalott.
S ha dönthetsz majd, hogy hogyan 

tovább,
S szavazáskor odamész,

A hazug lesz, ki agyad mosta kire 
voksolsz, s hazamész!

S éljenzed, mint fanatikus, mert 
agyadba beégett

Annyit nyomták minden módon a 
hazug, hamis beszédet.

Aztán jön a sírás-rívás, hogy te, 
nem is erre szavaztál!

De már késő, mert új négy évet 
kifosztódnak adtál!

Gabricsevics István
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Az igaz emberek általában nyíl-
tan és őszintén – bántó szándék nél-
kül – fedik fel gondolataikat. Azt 
is tudjuk azonban, hogy vannak 
olyan emberek, akik anyagi vagy 
egyéb előmeneteli előnyök miatt tit-
kolóznak, sőt félre is vezetnek téged, 
Kedves Olvasó. Sajnos az utóbbi 
időben ezekből az emberekből egyre 
több van.

Persze ezt sohasem véletlenül, 
félreértésből, vagy feledékenységből 
teszik, hanem mindig – előre meg-
fontoltan – sunyi, álnok, ravasz 
módon…

Az ilyen álnok emberek még a 
barátságot, a szeretetet és a tisztele-
tet is mímelik, pusztán önös anyagi 
előnyszerzés céljából. Ezért képesek 
megtagadni mindent, mindenkor, 
legjobb barátjukat, testvérüket, sőt 
szüleiket, de még téged is, aki a jóte-
vőjük voltál. Nekik az anyagi előny-
szerzés az istenük, meg az, hogy a 
nyilvánosság előtt learathassák tal-
mi babérjaikat.

De, ha már megkaparintották a 
pénzt, vagy a vagyont, esetleg a pozí-
ciót, melyet mindig is tűzzel-vassal, 
ármánykodással, de semmiképpen 
sem a közösség számára hasznos 
munkával szereztek meg, akkor 
iszonyatosan megváltoznak, és fel-
fedik igazi énjüket, mert már a ha-
talom birtokában biztosnak érzik a 
pozíciójukat. Ekkor válik mindenki 
számára közérthetővé és bizonyossá 

álnok, gonosz, elkorcsosult és elva-
dult lelki mivoltuk. 

Kedves Olvasó! Bizonyára te is 
tapasztaltál már ilyet életed során, s 
ezért ne sajnálkozz, hogy elvesztetted 
magad számára az ilyen embereket. 
Ők sohasem voltak melletted, csak 
színlelték azt, és mindig úgy beszél-
tek Neked, ahogy te gondoltad, mert 
még a gondolataidat is álnokul és 
sunyin kilesték, ellopták. Mindig is 
anyagi előnyszerzést és előmeneteli 
lehetőséget láttak benned.

Kedves Olvasó! Ilyenkor ne vedd 
szívedre ezt az árulást, csak vond 
meg a vállad, és haladj tovább a te 
igaz utadon.

Állítom, hogy előbb vagy utóbb 
várakozásod és kitartásod meghoz-
za gyümölcsét, és valódi igazi ba-
rátokra lelsz majd. Az ilyen álnok, 
kétszínű emberek meg ismét azok 
körül settenkednek majd, akiktől 
hatalmat, karrierjükben előmene-
telt, vagyont és pénzt remélnek.

Idősebb korában az ember, ami-
kor számot vet életével, egy dolog elől 
nem tud elmenekülni, a saját lelki-
ismerete elől. 

Soha ne kerülj abba a helyzetbe 
Kedves Olvasó, hogy kénytelen legyél 
erkölcsileg számon kérni magadtól 
azt, hogy miért hittél az ilyen álnok, 
behízelgő, őszintétlen embereknek.

ábrahám

Forgácsok - Az álnokságról…

A budapesti Deák téri mészárlás 
kapcsán írtam előző cikkemben, 
hogy valamit tenni kellene az ag-
resszió terjedésének megakadályo-
zására, mert annak jó vége nem 
lesz. A miniszterelnökség vezetője, 
Gulyás Gergely bejelentette, hogy 
a kormány létrehozza az iskola-
őrség intézményét. Az iskolaőr az 
első körben hozzávetőleg ötszáz 
intézményben lesz jelen. Része lesz 
a tantestületnek, nem lesz fegyvere, 
de kényszerítő eszközök lehetnek 
nála és intézkedési jogosultsága is 
lesz. A kormány kibővíti azoknak 
a bűncselekményeknek a körét, 
amelyeknél a büntethetőség alsó 
korhatára tizenkét év, és a pedagó-
gusok sérelmére elkövetett összes 
bűncselekmény ebbe a körbe tarto-
zik majd. Tűrhetetlennek és meg-
engedhetetlennek nevezte, hogy 
állandóak a tanárokkal szembeni 
erőszak veszélyei. Ha szükséges, a 
kormány kész több iskolaőrt is al-
kalmazni. 

Jó reggelt kívánok! Tíz év kor-
mányzás után oszlóban a ró-
zsaszín álomköd, az illiberális 
demokráciában nagy bajok van-
nak. A szédítőre(?) sikeredett 
gazdasági statisztikai adatok 
mellett morális és mentális vál-
ságban van az ország. Évek óta 
írom, hogy nem lehet büntetlenül 
kezelni azt, hogy egyesek számára 
senki és semmi nem bír visszatartó 
erővel, mert egy dologban hisznek, 
az erőszakban. Ott, ahol a devi-
ancia párosul az öntörvényszerű 
korlátlan szabadság jogával(?), az 
a szabadosság. Ami az erkölcsök 
megsértésén túl a szabályok rend-
szeres és szándékos áthágását is 
jelenti. E rövidtávú gondolkodás-
mód elterjedése félelmetes és rend-
kívül gyors. 

Az elmúlt harminc év együtte-
sen, de különösen az utolsó har-
madáé az, hogy az állam alig képes 
megvédeni állampolgárait. Ráadá-
sul kialakult egy olyan szervezett 
bűnözői kör, akik pénzzel kilóra 
megvásárolják a bűnüldöző szerve-
ket is (Vizoviczki, Portik stb.). Egy 
biztos, lenne mit a tejbe aprítani a 
közbiztonság normalizálása érde-
kében, hisz számtalan helyre csak 
rendőri kísérettel vonulnak ki a 
mentősök. Valószínűleg tapaszta-
latból és nem előítéletből történik 
mindez. Hiszen nagyon sokan, na-

gyon sokat tesznek azért, hogy ilyen 
kép alakuljon ki róluk. Egyszer kell 
megfenyegetni, netán felpofozni 
egy közszolgálatban álló személyt 
(orvost, mentőst, pedagógust, stb.) 
és ha magukra maradnak és védte-
lenné válnak, mert nincs, aki meg-
védené a terrorral szemben, akkor 
elsődleges a saját életének megvédé-
se lesz, nem pedig a törvény betűjé-
nek betartása. Remélni lehet, hogy 
a kezdeti jó szándék nem lúgozódik 
ki és a bűnözők háttérbe szorítása 
végleges program lesz a mindenko-
ri kormányzatok számára. 

Sajnos nem vagyok felhőtlenül 
optimista, mert a kormányzat 
maga is szenved a szekrénybe zárt 
csontvázaktól. A mondás szerint is 
fejétől büdösödik a hal. Nemhogy 
két hét alatt, de tíz év alatt sem 
sikerült megvalósítani a rendet. 
Netán ez maga a „pintéri” rend? 
Sose feledjük, az erőszak mindig 
erőszakot szül. Az egyenruha ön-
magában nem oldja meg a társa-
dalmi rendet, ehhez több kellene: a 
közerkölcs magasabb szintre eme-
lése. Szinte erre rímel, irodalomtör-
ténészünk Takaró Mihály kedvenc 
mondása: erre kevés esély van, mint 
lakatlan szigeten a tömegvereke-
désnek! 

A NER lovagoknak még sokat 
kell fejlődniük, hogy a 2010-ben 
ígérteket teljesítsék. Sokak pél-
daképe az USA és annak elnöke, 
Donald Trump, az amerikai mil-
liárdos üzletember. Trumpnak is 
meggyűlt a baja a túlzó amerikai 
rendőri intézkedések miatt. A bé-
kés tüntetés fosztogatásba, gyúj-
togatásba csapott át, amely azért 
indult, mert egy afroamerikai férfi 
rendőrintézkedés közben elhunyt. 
Hiába könyörgött az életéért, a ren-
dőr úgy tartotta fogva, hogy a tor-
kára térdelt, és megfulladt. Azóta a 
rendőrt elbocsátották, és bírósági 
eljárás is indul ellene emberölés mi-
att. Az indulatokat az gerjesztette 
oly magasra az USA-ban, hogy az 
elhalálozott állampolgár feketebő-
rű volt, a rendőr pedig fehér. Egy 
pillanat alatt fellángolt az USA-
ban a faji gyűlölet. A demonstráció 
a szokásos forgatókönyv szerint 
csapott át üveg és kő dobálásába, 
fosztogatásba, amikor az anarchia 
és a téboly veszi át a hatalmat a nor-
malitás felett. A társadalom írott és 
íratlan szabályait figyelembe nem 

vevő elemek vették át több város-
ban is az „uralkodást”. 

Úgy látszik már nálunk is 
sikerrel importáltuk a demok-
rácia árnyjelenségeit. A sajnála-
tos Deák téri kettős gyilkosság 
ürügyén hazánkban is fellán-
goltak a rasszista ellentétek, 

hiszen a jobbára Fradi és Újpest 
szurkolókból álló tüntetősereg 
skandálva cigánybűnözést em-
legetett. 

Ide jutott a mi illiberális de-
mokráciánk, és a jószándékú 
rendszerváltásunk. De kár érte!

Révay György

Az erőszak forgatókönyve
Füstölgés
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lenül, azóta már a világosban is fél.
***

Az operatív törzs közölte, 
hogy a magyar börtönökben 
egyetlen koronavírus fertőzött 
sincs, de ennek ellenére nem 
oldják fel az ottani kijárási ti-
lalmat.

***
Egy jó hír a férfiaknak: A járvány 

lecsengése után már a plázacicák is 
tudnak majd otthon a konyhában 
nokedlit szaggatni! – állítja Okos 
Béla könyvelő.

***
Hallottad, hogy a száz leggaz-

dagabb magyar több milliárd 
forintot ajánlott fel az egészség-
ügynek a járvány leküzdésére?

- Mert én sem! – jelentette ki 
Okos Béla könyvelő.

***
A jelenlegi helyzet a járvány 

idején: Apa home office-ban van, 
a gyerekek home school-ban, az 
anya meg fogja a home-lokát…

***
A magyar már nem a vírustól 

fél, mert elmúlt annak az első hul-
láma, hanem attól, hogy elvesztve 
a munkáját éhen hal.

***
Azt mondja Győrffy Pál, hogy 

kevesebbet találkozzunk! 
Özv. Tropasevics Gyuláné kis-

nyugdíjas szerint ő még sohasem 
találkozott Győrffy Pállal, akkor 
az meg miért mondja neki, hogy 
kevesebbet találkozzunk?

***
Egyáltalán nem unalmas a ka-

rantén, mert igen érdekes elfog-
laltság az, hogy ha az ember meg-
számolja a rizses tasakokban, hogy 
mennyi rizsszem van. Az egyik ta-
sakban nyolcezer hatszázhetvenöt 
szem, míg a másikban pedig csak 
nyolcezer hatszázhetvennégy! – 
állítja özv. Tropasevics Gyuláné 
kisnyugdíjas.

***
A koronavírussal kapcsolatos 

karantént csak nő találhatta ki, 
mert minden focimeccs lefújva, a 
kocsmák zárva, és a karanténban 
otthon együtt kell lenni a felesé-
geddel.

***
Okos Béla könyvelő kijelentette, 

hogy mostanában elzárja előle a fe-
lesége a pálinkát, arra hivatkozva, 
hogy az az ajtókilincsek fertőtlení-
tésére kell.

***
Annyi munkahelyet hozunk 

létre, amennyi megszűnik! – je-
lentette ki nemrégiben Orbán 
Viktor. Okos Béla könyvelő sze-
rint nem lenne-e egyszerűbb és 
olcsóbb is a régi munkahelyeket 
megőrizni, mint – drága álla-
mi pénzen – újakat teremteni, 
azaz bővíteni a közmunkát és a 
honvédségi állományt.

A járvány idején mondtam a 
fogorvosomnak, hogy sárgák a 
fogaim, meg kellene őket tisztí-
tani. Mire az orvos: 

- Felesleges ezért bejönnie a 
rendelőmbe járvány idején, vi-
seljen uram barna nyakkendőt, 
úgy már nem lesz olyan feltűnő, 
hogy sárgák a fogai.

***
Özv. Tropasevics Gyulá-

né kisnyugdíjas szerint azt a 
pénzt, amit most a focisták 
kapnak, azt az egészségügyben 
helytálló dolgozóknak, orvo-
soknak, meg ápolóknak kellene 
odaadni, a focistákat meg jól 
megtapsolni.

***
Tegnap megmentettem egy 

lányt a nemi erőszaktól: mert ural-
kodtam magamon! – dicsekedett 
az egyszeri politikus.

***
Gyönyörű gyerekeim vannak, 

mert a feleségem mindig megcsalt! 
– jelentette ki elégedetten Okos 
Béla könyvelő.

***
Számtanórán Pistikét kérdezi a 

tanár néni: 
- Pistike, ha hat almád lenne, s 

elkérnék tőled hármat, mennyi 
maradna neked?

- Hat! – vágja rá Pistike, mert én 
nem adnék a tanár néninek egyet-
len almát sem!

***
Szabó Tímea képviselőasz-

szony, akinek kettes számmal 
kezdődik a személyi száma, 
azért is nevezte a kórházágyak 
drasztikus lecsökkentése miatt 
hentesnek Kásler Miklós szak-
minisztert e barbár cselekedet 
miatt, mert már a mészáros név 
foglalt volt.

***
Matekórán kérdezi a tanár:
- Gyerekek mi a végtelen?
Mire Móricka:
- A világegyetem, meg az idei 

tanév!
***

Ejnye, Danika, hát mi lesz így 
belőled, ha folyton hazudozol? 
– kérdezi a tanár néni.

- Hát, politikus vagy bértoll-
nok!

***
Özv. Tropasevics Gyuláné kis-

nyugdíjas szerint, ha a test a lélek 
temploma, akkor ő a karantén vé-
gére már bazilika lesz!

***
A pénzmegmaradás törvé-

nye: A közpénz nem vész el az 
illiberális demokráciában, csak 
magánzsebekbe vándorol.

***
A feleségem a nászéjszakánkig 

félt a sötétben! – panaszkodott az 
egyszeri politikus, majd így folytat-
ta, akkor meglátott engem mezte-

ÜGYELETES GYÓGYSZERTÁRAK
ABONY

Június 1-től 7-ig: CSONTOS PATIKA, Vasút út 22.
Június 8-tól 14-ig: BENU GYÓGYSZERTÁR, Kossuth tér 17.
Ügyeleti nyitva tartás: 
hétköznap 17.30-22.00 óra
szombat 12.00-22.00 óra
vasárnap 08-22.00 óra

NAGYKŐRÖS
Június 1-től 7-ig: KŐRISFA GYÓGYSZERTÁR Ceglédi út 7.
Június 8-tól 14-ig: PATIKA + (Cifrakert ) Ceglédi út (Tesco)
Ügyeleti nyitva tartás: 
hétköznap 19.00-től másnap 8 óráig
szombaton 18.30-tól vasárnap  8 óráig 
vasárnap 11.00-től hétfő 8 óráig
(szombaton 18.30-ig a Patika+ Cifrakert Patika nyitva)
(vasárnap 11 óráig az Oroszlán Patika nyitva)

CEGLÉD
június 1.         GYÓGYÍR GYÓGYSZERTÁR  Rákóczi út 7.
június 2.         PINGVIN PATIKA Múzeum u. 2-4.
június 3.         CHULEK GYÓGYSZERTÁR  Kőrösi út 51.
június 4.         PATIKAPLUS GYÓGYSZERTÁR Malomtó szél 30. (TESCO)
június 5.        TÖMÖRKÉNY GYÓGYSZERTÁR  Rákóczi út 51-53.
június 6.        SZENT IMRE GYÓGYSZERTÁR Szent Imre h.u.22.
június 7.         KÍGYÓ PATIKA Reggel u. 2.
június 8.         FELSZEGI GYÓGYSZERTÁR Bajcsy-Zsilinszky tér 3/a.
június 9.         SZENT ANNA GYÓGYSZERTÁR Kőrösi út 11.
június 10.       BELVÁROSI GYÓGYSZERTÁR Szabadság tér 9.
június 11.       GYÓGYÍR GYÓGYSZERTÁR  Rákóczi út 7.
június 12.       PINGVIN PATIKA Múzeum u. 2-4.
június 13.       CHULEK GYÓGYSZERTÁR  Kőrösi út 51.

június 14.       PATIKAPLUS GYÓGYSZERTÁR Malomtó szél 30. (TESCO)

ORVOSI ÜGYELET
SEGÉLYHÍVÓ: 112

ABONY
Gyermek-felnőtt:
- hétköznap 11.00-tól 16.00-ig készenléti 
ügyelet
16.00-tól 08.00- ig éjszakai ügyelet
- hétvége: péntek 16.00-tól hétfő 08.00-ig 
Helyszín: Újszászi út 21. 
Tel: 53-655-800
NAGYKŐRÖS
Gyermek-felnőtt:
- hétköznap 16.00-tól 08.00- ig 
- hétvége: péntek 16.00-tól hétfő 08.00-ig 

Helyszín: Magyar u. 2. 

Tel: 53-350-377

CEGLÉD
Hétvégén és ünnepnap (tárgynapon) a 
GYERMEKORVOSI ÜGYELET reg-
gel 8 órától este 20 óráig működik.
Telefonszám: 06/1- 301-6969
Telephely: Cegléd, Kárpáti Aurél u. 9.
A folyamatos, sürgősségi ellátás érdeké-
ben, ha nincs gyermekorvosi ügyelet, ak-
kor továbbra is a felnőtt háziorvosi ügyelet 
végzi a betegellátási feladatokat:
Telefon: 06/1- 301-6969
Telephely: Cegléd, Kossuth F. u. 17.

Egy kis mosoly az ÚT végére… - 
„Haláli rigmusok”

Régi magyar sírfeliratok
/Dalmi Erdélyi Farkas gyűjtéséből/ 

Kövessen minket a facebookon is! Számít a
véleménye! www.facebook.com/heti.hirek/

Itt nyugszik Puki János, Huszon-
kilenc éves,

Rászakadt a méhes,
Azonosságos képpen, Ütötte őt ké-

pen
– A mester gerenda: - Áldás po-

raira.

Itt nyugszik Nagy Demeter – 
Volt ácsmester. 

Fölmászott a ház tetejire, On-
nant esett le a födre.

Siratja felesége s 3 árvája. 
– Minek mászott másnak a há-

zára.  

Itten nyugszik Balog Döme 
Megnyomta a malom köve.
És mire azt levették róla: 
Hóttan mászott ki alóla.

Itt nyugszik egy atyánkfija
Bőrös János csizmadija. 
Jól kezete kaptafáját
És Sárit, kedves élete párját.

Közreadta: Tóth Barna
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Orbán Viktor miniszterelnök 
Brüsszelbe – járványügyi bok-
ros teendői miatt – saját állítása 
szerint nem tudott elmenni, de 
másnap Szerbiába már igen.

Ott jelentette be május végén, 
hogy visszaadja a parlamentnek 
azt a különleges jogi felhatalma-
zást, amit az övéi, azaz a „száz-
harminchárom bátor ember” 
megszavazott neki. Valószínűleg a 
brüsszeli nyomásra tette mindezt, 
mert óriási felháborodást váltott 
ki az időhatár nélkül megszavazott 
különleges felhatalmazás, melyet 
Európában – ismerve a XX. század 
történelmét – igen csak rossznéven 
vesznek.

Azonban van itt egy eb elhan-
tolva, melyre felhívnám az Önök 
újságjának tisztelt Olvasói figyel-
mét. Orbánék végig azt állították, 
hogy a parlament bármikor vissza-
veheti ezt a felhatalmazási jogkört. 
Azt már elfelejtették hangsúlyoz-
ni, hogy annak megszüntetését a 
magyar parlament felé a magyar 
kormánynak kell javasolnia, mert e 
nélkül a parlament nem tehet sem-
mit, azaz nem is szavazhat.

Sokan felteszik a kérdést, hogy a 
kormánypártok alkotmányozáshoz 
is elegendő kétharmados többsége 
mellett, mi értelme volt ennek az 
egész felhatalmazási cirkusznak? Az 
egyik oka szerintem az volt, hogy 
a járvány miatt esetleg elvész a 
Fidesz-KDNP parlamenti két-

harmada, és nem lehet a járvány 
égisze alatt meghozni azokat az ön-
célú törvényeket, melyek köszönő 
viszonyban sincsenek a járvánnyal. 
Például ilyen a pest megyei Gödre 
meghozott különleges övezetekről 
szóló jogszabály, melynek értelmé-
ben ötmilliárd forint fölötti beru-
házás esetén a Fideszes többségű 
megyei önkormányzat tarthatja a 
markát, mert ő kapja az iparűzési 
adót, az adott önkormányzat pedig 
elveszíti a jogát az iparűzési adóra.

Mivel az országban mindenütt 
a megyei önkormányzatokban a 
Fidesz van túlsúlyban, ezért ez egy 
újraelosztási lehetőség az iparűzési 
adó tekintetében, például nem az 
kapja az iparűzési adót, mely város-
ban az kitermelődik, hanem a kivá-

lasztott és kedvenc önkormányzat 
az adott megyében. 

A másik ok az, hogy a különle-
ges felhatalmazásról szóló törvényt 
szünteti meg a kormány felkérésére 
a magyar parlament, viszont azokat 
a törvényeket, melyeket ezen 
jogszabály égisze alatt hoztak, 
továbbra is érvényben marad-
nak. 

Ezzel a ravasz gesztussal Or-
bán Viktor ország-világ előtt, 
és persze saját szavazói előtt is 
„bizonyíthatja”, hogy ő demok-
ratikus módon kormányozza az 
ő országát.

Jól ki van ez találva, ugye?
egy olvasó

név és cím a szerkesztőségben
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N é p   h a n g j a:  Ö n ö k   í r t á k!

Olvasói levél: Próbaüzem?

Olvasói levél: Hogy is van ez?

Az elmúlt időszak leglátványo-
sabb politikai csatája vitathatatla-
nul az Orbán-kormány korlátlan 
idejű felhatalmazása volt a magyar 
parlament által. Mint tudjuk, a ma-
gyar parlamentben kétharmados 
alkotmányozási többséggel rendel-
kezik a Fidesz-KDNP, és ezt a két-
harmados többséget kihasználva a 
kormányfő mamelukjai természe-
tesen meg is szavazták a kormány 
által kért felhatalmazási törvényt, 
a százharminchárom – jól megfi-
zetett – kormánypárti parlamenti 
képviselő és egyben bátor ember.

A járvány sikeres kezelése érdeké-
ben az ellenzéki pártok mindegyike 
kész volt támogatni a kormányt a 
rendkívüli felhatalmazási ügyben 
a koronavírus-járvány miatt, de 
ehhez ragaszkodtak volna, hogy a 
törvény határidővel kerüljön meg-
szavazásra, melyet – szükség esetén 
– a járványtól függően meg lehet 
majd hosszabbítani.

A demokráciákban az ilyen 
különleges felhatalmazásnak 
mindig van végső határideje, 
hiszen ez garantálja magát a de-
mokráciát. 

A felhatalmazás időbeli kor-
látozásával szemben Orbánék 
semmiféle érdemi ellenérvet nem 
tudtak megfogalmazni, próbál-
kozásuk mindössze addig terjedt, 
hogy a különleges meghatalmazás 
visszavonása úgyis a parlament 
döntésétől függ. A helyzetet nem 
ismerők nem tudhatták, hogy ezt 
majd a kormány kéri a parlament-

től, melyben Orbán Viktornak 
eleve kétharmados többsége van, a 
különleges jogrendi felhatalmazás 
visszavonását. Ez szinte dupla biz-
tosíték Orbán Viktor miniszterel-
nök számára, azaz a kormány kéri a 
különleges állapot megszüntetését 
egy olyan biztos kétharmaddal ren-
delkező kormánypárti parlament-
től, melyet alapvetően a miniszter-
elnök befolyásol és irányít.

Nemrégiben Szerbiában, tehát 
nem Brüsszelben Orbán Viktor be-
jelentette, hogy a kormány május 
végére „vissza tudja adni” a külön-
leges jogi felhatalmazást. Ismerve 
az Orbán rezsim kampányvezérelt 
üzemmódját, könnyű elképzelni, 
hogy mostantól mi lesz a vész-
helyzet megszüntetését követő 
kormányzati igehirdetés lényege. 
Ennek alaphangját maga a kor-
mányfő adta meg, amikor külföldi 
sajtótájékoztatóján úgy fogalma-
zott, hogy a különleges felhatalma-
zás visszaadása után mindenkinek 
adunk egy esélyt, hogy elnézést 
kérjen Magyarországtól az igazta-
lan vádakért. 

Az teljesen világos és nyilván-
való, hogy sem a hazai ellenzéki 
pártok, sem az európai demok-
rácia hívei nem fognak elnézést 
kérni a korábban megfogalma-
zott kritikájuk miatt. Erre – te-
gyük hozzá – nagyon is alapos 
indokuk van. Nevezetesen az, 
hogy ők nem azzal vádolták Orbán 
Viktort, hogy soha nem fogják visz-
szaadni ezt a felhatalmazást, hanem 

azzal vádolták a magyar kormányt, 
személy szerint a miniszterelnököt, 
hogy előállítottak formailag egy 
olyan „alkotmányos” lehetőséget, 
mely nem kötelezi őket határidő 
betartására. Ez pedig egyáltalán 
nem igaztalan vád, különösen an-
nak ismeretében, hogy Orbán Vik-
tor milyen taktikai, jogi húzásokkal 
üresítette ki már eddig is a demok-
ratikus hatalommegosztás elvét és 
mechanizmusát.

A demokratikus ellenzék márci-
usban csak azt akarta elérni, hogy 
egy előre meghatározott időszakot 
követően legyen kötelező a parla-
ment elé terjeszteni a döntést arról, 
hogy a legfőbb népképviseleti szerv, 
azaz a magyar parlament meghosz-
szabbítja-e vagy pedig megszünteti 
a válságkezelésre adott teljeskörű 
jogi felhatalmazást.

Emlékezzünk, 2015 őszén az 
Orbán-kormány már kihirde-
tett egy „tömeges bevándorlás 
okozta válsághelyzetet”, mely-
nek visszavonására mind a mai 
napig nem került sor. Tették 
mindezt úgy, hogy a migráció, 
azaz a bevándorlás gyakorlatilag 
megszűnt már öt éve Magyar-
ország tekintetében. Emlékez-
hetünk arra is, hogy egyetlen egy 
migráns sem akart Magyarországra 
letelepedni, hanem Európa boldo-
gabb országaiban, legfőképpen Né-
metországban és Franciaországban 
kívántak letelepedni.

Ezeken el kell gondolkozni, már-
mint azon, hogy egy ilyen öncélú 

és önérdekű hatalomgyakorlást 
megvalósító kormányzat vajon 
nem előzetes terepkísérletnek, azaz 
„próbaüzemnek” tekinti-e a jár-
vánnyal indokolt, de annak alaku-
lásától függetlenül is fenntartható 
rendeleti kormányzást. 

Sajnos a XX. század történel-
me intő példa arra, hogy egy de-
mokrácia ilyen jogi különleges 
felhatalmazással „jogszerűen” 
hogy tud átmenni diktatúrába.

Nem rosszindulatú és nem alap-
talan feltételezésről vagy vádasko-
dásról van tehát szó. Nem vitat-
ható, hogy Orbánék szándékosan 
és tudatosan visszaéltek a felhatal-
mazással, még ha azt nemzetközi 
nyomásra, esetleg vissza is vonják, 
illetve adják. 

Az önkény és az egypárti hatalom 
gyakorlásának szándéka viszont az 
egész ügyben nyomon követhető. 
A rendeleti kormányzás jogalkotása 
is érvényben marad, és végső soron 
kétségbevonhatatlan bizonyítéko-
kat szolgáltatva arra, hogy Orbá-
nék nem a felhatalmazás eredeti 
céljára, a koronavírus-járvány 
kezelésére korlátozódtak, ha-
nem azon jelentősen túlterjesz-
kedve éltek, illetve visszaéltek 
ezzel a jogosítvánnyal.

Mindezek alapján úgy tűnik, 
hogy végül majd Orbán Viktor-
nak és csapatának kell bocsána-
tot kérnie a magyar demokráci-
át féltő európai demokratáktól, 
és a magyar ellenzéktől.

Bakonyiné Soós Magda
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N é p   h a n g j a:  Ö n ö k   í r t á k!

Június 4-én lesz 100 éve, hogy 
a Párizs melletti Trianonban 
1920. június 4-én aláírták a Ma-
gyarország részére lesújtó béke-
diktátumot. Ezzel az évezredes 
történelmi Magyarország terü-
letének több mint kétharmadát 
szakították el mai hazánktól. 
Magyarország sorsa Mátyás király 
halála után egyre súlyosabbá vált. 
A mohácsi vész után Magyarország 
három részre szakadt. Nagyobb ré-
sze török uralom alá került, Észak-
Nyugaton pedig a Habsburgok 
kezébe került a névleges magyar 
királyság. Egyedül Erdély maradt 
hosszabb-rövidebb ideig – bár a 
töröktől függő –, de mégis magyar 
kézen. A magyarság igyekezett har-
colni a török ellen, de sajnos ennek 
csak az lett az eredménye, hogy tíz-
ezrével hajtották ki a magyar nőket 
rabszolgának, ágyasnak, a gyereke-
ket pedig kivitték és janicsárokat 
neveltek belőlük, majd hazánk 
ellen vetették be őket. A férfia-
kat pedig a harcokban ölték meg. 
Vagyis a magyarságot egyik oldalon 
a török irtotta, a másikon pedig az 
osztrák sújtotta adókkal, katonáik 
ellátásával. Ahogy a korabeli kuruc 
népdal, vagy inkább kesergő ének-
li: „Szegénylegénynek olcsó a vére, 
Két-három fillér egy napra bére, Azt 
sem tudja elkölteni mégis végtére. 
Két pogány közt egy hazáért omlik 
ki vére.” A műveltnek ismert Lipót 
császár és királyunk mondta: „Ha 
tudnám, hogy egy csepp vérem is 
a magyarokért lüktet, felvágnám 
az ereimet.” Utódja pedig lerom-
boltatta a magyar várakat, nehogy 
védeni tudjuk magunkat a török 
garázdálkodása ellen. A török ura-
lom gyengülése, majd a tőlük való 
megszabadulás után német és szerb 
betelepítések változtatták meg a 
lakossági arányokat. Délről egész 
falvak, sőt megyényi szerb lakosság 
özönlött az országba pópáikkal, 
püspökükkel együtt, és nyelvük, 
hitük megtartásával telepedtek le 
a kihalt, korábban magyarok lakta 
területekre.

Nem csoda hát, hogy 1920-ra 
országunk magyar ajkú lakossá-
ga nagyon lecsökkent. Így a 32 
milliós eredeti Magyarország 
lakosságának nagyobbik fele 
ekkorra már nem beszélte a ma-
gyar nyelvet. Ehhez még hozzájá-
rult, hogy a Milánótól (Majland) 
Prágáig, Újvidéktől a galíciai Lem-
bergig terjedő Habsburg biroda-

lom első világháborús áldozatainak 
túlnyomó többségét (szándéko-
san?!) éppen a magyarok tették ki. 
Jelenlegi határaink közelében és a 
három megyére kiterjedő Székely-
földön még így is nagyon sok ma-
gyar él. Az 1910-es népszámlálási 
adatok szerint (Révai Nagy Lexi-
kon) Marosvásárhelyen a lakosság 
89,3%-a volt magyar, 2,4% német, 
és 6,7% román. Kolozsváron 83,4% 
volt magyar, Nagyváradon 91%, 
Temesváron 41% volt magyar. Itt 
52% német és 6% román is élt. Szat-
márnémetin 86% volt magyar és 
9% volt a román. A mai Szlovákia 
két nagyvárosában Kassán 75,4% 
magyar, 14,8% szlovák, Pozsony-
ban 40,5% magyar, 42% német és 
15% szlovák élt. Vagyis a magyar 
ajkú lakosságból 7,6 milliónyi 
maradt a megcsonkított mai 
hazánkban és több mint hatmil-
lió került a szomszédos államok 
fennhatósága alá. A Trianonba 
kiküldött magyar delegáció ezért 
nem írta alá a diktátumot, valójá-
ban országunk területe felosz-
tásának tárgyalására nem is en-
gedték be a magyar delegációt. 
A magyarok ezért is utaztak haza. 
Végül egy újabb delegáció került 
kiküldésre, és ők írták alá. A képen 
ők hagyják el az aláírás épületét.

A Jobbik éveken keresztül 
kezdeményezte 2020-nak Tri-
anon-emlékévvé nyilvánítását. 
Sajnos a Fidesz rendre lesöpör-
te a Parlament asztaláról ezt a 
javaslatot. 2019-ben aztán ő kez-
deményezte átfogalmazva a Jobbi-
kos kérést, és az eredeti elnevezést 
megváltoztatva 2020-at „nemzeti 
összetartozás évének” nevezte el. 
Országunk trianoni feldarabolá-
sát, megalázását nem tekinthetjük 
a régmúlt történelmünk egyik 
eseményének. Nem rakhatjuk a 
tatárjárás vagy az Aranybulla ese-
ménye mellé. Trianonban a romá-
nok szentül fogadták 1920-ban, 

Olvasói levél: Trianonról
magyar autonóm terület felállítá-
sát, de máig semmi nem valósult 
meg belőle. Bár 1945. után szovjet 
parancsra Erdély székelyek lakta 
három megyéjét névlegesen au-
tonómnak nyilvánították, ehhez 
azonban jogokat nem adtak. Sőt 
a rendszerváltás után még tovább 
romlott a helyzet. Az autonómia 
helyett már 1920-tól kezdődően 
szinte kötelezővé tették a román 
fiatalok számára a vegyes házassá-
gokat az összes magyar lakta terü-
leten. 

Trianonról beszélni 1948-tól, 
vagyis a kommunisták hata-
lomra jutásától kezdődően gya-
korlatilag tilos volt. Generációk 
nőttek fel, akik Erdélyt, mint Ro-
mánia egyik tartományát tanulták, 
együtt emlegetve Havasalfölddel, 
vagy Bukovinával. Arról, hogy Er-
délyben és főleg a Partiumban (a 
mai magyar határ környékén) sok 
román nevű ember, főleg nő él, aki 
még mindig nem beszél románul, 
csak magyarul, erről nálunk senki 
nem tud. Feleségem aradi születésű 
volt, 17 éves korában jött át Ma-
gyarországra, így nagyon jól isme-
rem az ottani viszonyokat. Az aradi 
telefonkönyvben például 110-nél 
több Szabó, és ugyancsak 110-
nél több Kovács nevét számoltam 
meg, és ott még kevesebb telefon 
volt mint hazánkban! Marosvásár-
helyen úgy igyekeztek a ‚70-es évek 
végén románosítani, hogy hatal-
mas lakatanyákat építettek, mellé 
1000 lakásos tiszti telepet, amit ro-
mánokkal töltöttek fel. 

A rendszerváltás után Antall Jó-
zsef kezdeményezte a határon túlra 
került magyarság felkarolását, és 
próbálta közelíteni elszakított test-
véreinket mai hazánkhoz. 2004-
ben a rosszemlékű népszavazás 
előtt az MSZP-s kormány 23 millió 
román beözönlésével riogatta or-
szágunk lakosságát, így a közeledés 

megtorpant. A 2010-es Fideszes 
kétharmad után változott csak a 
helyzet, amikor a parlament majd-
nem teljes létszámban (a képviselők 
98 %-a!) elfogadta a könnyített ho-
nosításról, a kettős állampolgárság 
intézményének bevezetéséről szóló 
törvényt. Szlovákiában a kiutasítás 
terhe miatt máig szigorúan titkolni 
kell a magyar állampolgárság felvé-
telét, a románok ezt megengedik, 
mivel ők már korábban megadták a 
moldvai román anyanyelvűeknek.

2010-es szavazás óta furcsán 
alakult a helyzet. Míg 2004-ben 
Gyurcsányék hergelték a honi ma-
gyarokat a határon kívülrekedt 
magyarok ellen, újabban Orbán az 
Antall József-i 15 millió magyar 
eszméjét félredobva úgy dön-
tött, csak az a 2-3 millió ember 
a magyar, aki őrá szavaz! Kö-
vér László is rákontrázott erre, 
mondván „a nemzethez tartozás 
egyenlő a párthűséggel!” Ezt az 
új eszmét a gyakorlatban is látjuk 
már megvalósulni, amikor Buda-
pesttől és a nem Fideszes vezetésű 
helységektől sorra veszik el a terüle-
tükön működő nagyobb vállalato-
kat, így azok befizetései a Fideszes 
megyei vezetéshez kerülnek (pél-
dául a Gödön működő Samsung 
gyárat is elvették a Gödhöz tartozó 
földterülettel együtt!).

Ez lett a határainkon kívül 
rekedt magyarság sorsa, de - 
mint látjuk - idehaza se biztató 
a helyzet, hiszen a jobb élet le-
hetőségének reményében száz-
ezrek hagyták és hagyják el még 
mindig hazánkat. Magyar test-
véreink melletti szolidaritás-
ból most 4-én 16 óra 30-kor (a 
trianoni dekrétum aláírása év-
fordulóján) a pesti felhíváshoz 
igazodva mi is álljunk meg em-
lékezni egy percre gyalogosan és 
autóval is.

Baky Miklós

„Hagyatékokat, régi mezőgazdasági

eszközöket vásárol a Döbrögi Kft.
Nagykőrös, Kecskeméti ut. 63. 

Tel.: 06-20/928-5187”

fotó Wikipédia
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Furcsa jegyzői válasz…
Május 20-i lapszámunkban megjelentettük Zágráb Nándor nyílt levelét, 

melyet dr. Nagy Lajosnak, Nagykőrös jegyzőjének küldött a Pálfájában 
történő fakivágások tisztázásáért. 8 kérdést tett fel a Jobb Nagykőrösért 
képviselője, melyekre e-mailen a Jegyző Úrtól a következő választ kapta: 

„Tisztelt Képviselő Úr!
A „Kivágott fák a Pálfája erdőben” tárgyú nyílt levelében foglaltak kap-

csán tájékoztatást kértem az illetékes szakemberektől, amelyek alapján az 
alábbi választ tudom adni Önnek:

A fák kivágásának elsődleges oka az élet- és balesetveszély megszünteté-
se volt, mivel egy február végi vihar során rádőltek az útra, valamint az 
elektromos vezetékekre. Mivel az utóbbi esemény áramszünetet is okozott 
a környéken, annak ismételt bekövetkezését is szerettük volna elkerülni. A 
munkálatokat az Önkormányzat szakemberei végezték el.

A fasor nem volt védett, így a természetvédelmi hatóságtól nem kellett en-
gedély, az erdészeti hatóság felé pedig a bejelentés természetesen megtörtént.

Fészek nem volt a fákon, hiszen ebben az időszakban (február) még nem 
is jellemző a fészekrakás tudomásom szerint.

A fasor pótlását a szakemberek kocsányos tölggyel tervezik, amely ezen a 
területen őshonos.

Tisztelettel: Dr. Nagy Lajos, Jegyző”

Mielőtt megfogalmaznánk saját véleményünket a Jegyző Úr válaszának 
formájáról, tartalmáról és szakmaiságáról, nézzük Zágráb Nándor viszont-
válaszát:

„Tisztelt Jegyző Úr!
Köszönöm megtisztelő válaszát. Remélem, nem 

sértem meg, ha mindeközben megjegyzem, hogy 
én nem internetes csevegést kezdeményeztem Ön-
nel. Kissé meglepett az interneten megküldött, 
szűkre szabott válasza, amely a hivatalos le-
velezés, iratkezelés szabályait megkerülve, az 
előírt iktatási formának egyáltalán nem felel 
meg. Internetes levele egyébként nemcsak rövidre 
fogott, de néhány fontos kérdésemet sem méltatta 
válaszadásra.

Nagyon kellemetlen, de nem hagyhatom azt sem szó nélkül, hogy az 
Ön válaszadásából az tűnik ki, miszerint Ön nem vette komolyan ezt az 
ügyet. A kivágott erdőrész és a letarolt út menti fasor kiemelt közösségi 
jelentőségű élőhelynek a része volt. Az ilyen területeken olyan szigorú sza-
bályok szerint szabad fakitermelést folytatni, ahol a természetvédelmi és az 
erdészeti hatóság előírásait be kell tartani. Ön szerint a terület nem védett, 
ezért a természetvédelmi hatóságtól nem kell engedélyt kérni. A levágott 
erdőrész északi pontján egy színes képekkel ellátott, szöveges infor-
mációs tábla, a déli oldalon pedig egy hivatalos természetvédelmi 
tábla utal arra, hogy ez egy Natura 2000 terület. Az Európai Unió 
által nyilvántartott és védett terület neve: „Nagykőrösi pusztai 
tölgyesek kiemelt jelentőségű természetmegőrzési terület”. Mind-
emellett a Natura 2000 rendeltetést a földnyilvántartás és az erdő-
terv is rögzíti. Nem értem, miképpen lehet az, hogy mindez elkerülte 
Jegyző Úr és a fakitermelést irányító szakszemélyzet figyelmét.

Mivel a legfontosabb kérdésekre 
nem válaszolt, szükségesnek látom az 
ügy kapcsán az alábbi iratok másola-
tait megkérni Öntől:

• Viharkárral kapcsolatos 
dokumentációk.

• Erdészeti hatósághoz 
megküldött „fakitermelés bejelen-
tés” iratanyaga.

• A fakitermelés, szállítás, 
tuskózás gépeinek üzemidő nyilvántartása.

• Kitermelt fakészlet nyilvántartása.
• Elszállított faanyag szállítójegyei.

Kérem a fenti iratok másolatait részemre hivatalos formában megkül-
deni!

Köszönettel és tisztelettel:
Zágráb Nándor

önkormányzati képviselő
Jobb Nagykőrösért”

És most jöhetnek a következtetések…
Én úgy gondolom, annak, hogy a Jegyző Úr szűkszavú, szakmailag nem 

kellően alátámasztott, ráadásul iktatás nélküli, magán levelezésnek tűnő 
választ küldött, három oka lehet: 

1. Nem veszi komolyan az ellenzéket és/vagy a munkáját,
2. Nem rendelkezik kellő szakmaisággal, tehát nem biztos, hogy 

alkalmas a feladata ellátására,
3. Nem ő írta a levelet.
Mindhárom elég súlyos… Talán Zágráb képviselő újbóli kérdései-kéré-

sei kapcsán fény derül az igazságra.

Vásár szabályok be nem tartásával
és tartatásával

Több településen is a járványveszély, illetve a biztonsági intézkedések 
betartatásának nehézségei miatt lemondták a hagyományos vásár megtar-
tását. Így döntött például Dabas is. Nagykőrös viszont megrendezte, bár 
kötelezően előírták a maszk használatát:

Ennek ellenére a következőket tapasztalta gyakornok kollégánk, „Nel-
li”: „ A borús, szeles idő ellenére is sokan látogattak el, az Orbán napi vá-
sárra. A koronavírusra, illetve a szabályokra fittyet hányva, tömege-
sen szájmaszk használata és a másfél méter betartása nélkül járták a 
vásári forgatagot. Mint a vásárlók, úgy az árusok sem tartották be a 
maszk viselését! Sokan kihasználták az alkalmat, a gyereknapi játékok és 
a haszonállat beszerzésére. „

A nagykőrösi vásárba az ország számos településéről érkeznek látoga-
tók. Ráadásul itt nem volt időkeret, azaz a 65 év felettiek együtt vásároltak 
a fiatalabbakkal! Éppen ezért érthetetlen a szervezők részéről miért 
engedték, hogy maszk nélkül legyenek az árusok és a vásárlók?! A 
nemzetközi példából kiindulva véleményem szerint ez mérhetetlen fele-
lőtlenség! Nem véletlen, hogy nem lehet 500 fő feletti rendezvényt tarta-
ni, nem véletlen, hogy előírt az üzletekben és egyéb közösségi helyeken a 
maszk viselete és a másfél méteres távolság. Miért nem tartatták be mind-
ezt Nagykőrösön?

Ha baj lesz, ki lesz a felelős?
K.Zs.B.T

MúltHeti Hírek  MúltHeti Hírek  MúltHeti Hírek
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Az adótartozások ellenére ömlik a pénz a fideszes kisváros fociklubjához

Ahogy korábban lapunk is meg-
írta, a Magyar Labdarúgó Szö-
vetség (MLSZ) elnöksége május 
4-én úgy határozott, hogy az első 
osztályt kivéve valamennyi, a ko-
ronavírus-járvány miatt korábban 
felfüggesztett sorozat véget ér, a 
bajnoki táblázatokat a jelenlegi ál-
lapotuk szerint rögzítik.

Ennek értelmében a Nagy-
kőrösi Kinizsi megmaradt fel-
nőtt csapata a Pest megyei III. 
osztály keleti csoportjának 16 
csapatos bajnokságában 19 
mérkőzés lejátszását követően 
4 győzelemmel, 7 döntetlennel 
és 8 vereséggel az Újszilvást és 
a gödöllői egyetemistákat meg-
előzve a 14. helyen végzett.

Több olvasónk is érdeklődött 
afelől, hogy a Kinizsi vezetése által 

a 400 milliós klubház építése kap-
csán rendszeresen hivatkozásként 
emlegetett utánpótlás csapatok mi-
lyen eredménnyel zárták az idényt?

Az MLSZ internetes adat-
bankja szerint az U14-es baj-
nokság délkeleti csoportjában 8 
csapatból a 6. helyen, a II. osz-
tályú U16-os bajnokság délke-
leti csoportjában 12 csapatból a 
3. helyen, az U19-es bajnokság 
délkeleti csoportjában pedig 12 
csapatból a 6. helyen zárták a 
küzdelmeket a Kinizsi fiataljai. 
Teremben is pályára léptek, az 
U15-ös PMF7vége, II. osztály, 
D-csoport 8 csapatos tornáján a 
2. helyen végeztek, majd a felső-
ház, III. csoport 8 csapatából a 
7. helyen.

tudósítónktól

Kinizsi utánpótlás eredmények

A Fidesz-propaganda ellenére
elkerülik a migránsok Nagykőröst 

/HVG-től engedéllyel átvett cikk/
Több tízmilliós tao-támoga-

tás visszafizetésére kötelezték, 
mégis épülhet közpénzből a 
Nagykőrösi Kinizsi Sportegye-
sület klubháza. Az egyesület, a 
Fidesz és a kormányhoz közel 
álló üzletemberek, köztük Mé-
száros Lőrinc üzlettársának az 
érdekei összemosódnak.

Az elmúlt hetekben végképp 
feldühítette Nagykőrös nem kor-
mánypárti lakóit, hogy a járvány 
okozta veszélyhelyzet közepette a 
város fideszes polgármestere a meg-
mentő szerepében tetszelegve a fo-
ciklub építkezésével kampányolt. 
Czira Szabolcs áprilisi diadalittas 
közlése után a helyi önkormányzati 
lap május közepén egyenesen „soha 
nem látott” infrastrukturális fej-
lesztésnek minősítette, hogy készül 
a Nagykőrösi Kinizsi Sportegyesü-
let székháza, holott két sportszö-
vetség is szabálytalanságokat állapí-
tott meg a klubnál.

De mégis miből építkeznek? – 
kérdezték a helyiek, ha egyszer a 
Magyar Labdarúgó Szövetség már 
feljelentést is tett, mert kiderült, 
hogy szabálytalan felhasználás miatt 
a sportegyesület 50 millió forinttal 
tartozik az MLSZ-nek. Emiatt a szö-
vetség felfüggesztette annak a 190 
millió forintnak a folyósítását is, 
amelyet a Kinizsi a társaságiadó-fel-
ajánlásokból kapott, így viszont az 
önkormányzat sem utalhatta volna 
át az összeg másik felét, mert annak 
a tao volt a feltétele.

A rejtélyt az MLSZ oldotta meg 
a HVG kérdésére adott válaszában, 
ami egyben azt a gyanút kelti, hogy 
szó szerint kifizetődő a támogatás 
legmagasabb körökkel jóban len-
ni. A Kinizsi ugyanis részletfize-
tési engedményt kért és kapott az 
adóhivataltól, amit bemutatott a 
labdarúgó-szövetségnek, ott pedig 
megszüntették a felfüggesztését, 
mondván, a klubnak nincs köztar-
tozása.

Csakhogy közben kiderült, a 
Kinizsi nemcsak a fociban maradt 
a sportági szervezet adósa, hanem 
a röplabdában is. Mint a Magyar 
Röplabda Szövetségnél kérdésünk-
re elmondták, csaknem 24 millió 
forint visszafizetésére kötelezték az 
egyesületet, részben azért, mert a 
dokumentumok alapján egyszerű-
en nem használták fel a támogatást. 
Csakhogy, ha a pénz a számlán ma-
radt, akkor kérdés, a Kinizsi miért 
nem fizette vissza az összeget.

A röplabdások csak a veszély-
helyzet miatt nem kértek még adó-
hivatali végrehajtást, viszont a klub 
a jelek szerint nem tájékoztatta az 
MLSZ-t a tartozásról. Az önkor-
mányzatnál pedig nem vettek tu-
domást erről, pedig az egyesület és 

Bár a kormánypropaganda 
és az Önkormányzati Hírek is 
folyamatosan a migránsokkal 
riogat, a Nagykőrösi Rendőrka-
pitányság 2019. évi beszámolója 
pont az ellenkező képet mutat-
ja. Ambrus Zoltán ezredes leírja, 
hogy az illetékességi területükön 
az illegális migráció egyáltalán nem 
jelentkezik, ilyen jellegű intézke-
déseik, migrációhoz kapcsolódó 
bűncselekmények, szabálysértések 
nincsenek. A közterületi járőrszol-
gálat elvétve találkozik olyan kül-
földi személyekkel, akik nem tart-
ják maguknál az útlevelüket, vagy 

egyéb olyan okmányukat, mellyel 
a jogszerű tartózkodásukat igazolni 
tudnák.

Mivel Czira Szabolcs polgár-
mester a veszélyhelyzet adta le-
hetőséggel élve egyszemélyben 
elfogadta a kapitányi beszámo-
lót, így ezzel azt is tudomásul 
vette, hogy Nagykőröst messze 
elkerülik a migránsok. Ebből 
fakadóan minden migránsok-
kal riogató írás, hirdetés a Czi-
ra-féle városvezetés hazugsága. 
Ráadásul erről mostantól már pa-
pírunk is van...

könyvelő

a közgyűlés között egy remek híd 
képződött.

A Kinizsi elnöke, Sohajda Márk 
október óta a nagykőrösi képvi-
selő-testület fideszes tagja, sőt a 
Jogi, Gazdasági és Közbeszerzési 
Bizottság elnöke is. Vagyis eseten-
ként olyan kérdésekben is dönthet, 
vagy legalábbis befolyásolhatja a 
határozathozatalt, amelyek az egye-
sület életét is érintik. Ha pedig ez 

még nem lenne elég az 
összeférhetetlenséghez, 
a tao-támogatást a Duna 
Aszfalt ajánlotta fel, vagy-
is az ország egyik legtöbb 
közbeszerzését elnyerő 
vállalata.

A Duna Aszfalt tu-
lajdonosa, Szijj László 

ugyanis nemcsak a felcsúti milliár-
dos egyik legközvetlenebb üzlettár-
sa, hanem Czira Szabolcs polgár-
mester nászura. Szijj lánya az ifjabb 
Czira felesége, az ifjabb Czira pedig 
a Duna Aszfalt ügyeiben is sokszor 
eljáró ügyvéd.

A tao-támogatások dokumentu-
mai között az is fellelhető, hogy So-
hajda Márk és az egyesület techni-
kai vezetője, Veszprémi Zsolt – aki 
nem mellesleg Sohajda üzlettársa 
a beszédes nevű Sport Transzfer 
Kft.-ben is – az előző teljes évad-
ban egyaránt havi bruttó 300-300 
ezer forintot vettek fel. Utóbbinak 
a versenyzők utaztatása, logisztikája 
mellett még a szertár rendezésének 
is bele kellett férnie az összegbe, 
ahogy a kapcsolattartásnak is a szö-
vetséggel.

A sztori még januárban indult, 
amikor kiderült, hogy az egyesület 

anyagi okok miatt visszalépteti fel-
nőtt labdarúgócsapatát a megyei I. 
osztályból. A HVG kereste a nagy-
kőrösi polgármestert is, aki helyett 
csak az alpolgármester válaszolt, de 
ő sem érdemben, mondván, hogy a 
Kinizsi egy önálló szervezet.

A sportklubot és vezetőit azon-
ban nem lehetett utolérni, csupán 
korábbi nyilatkozataik olvashatók, 
miszerint az egyesület előző irányí-
tói a ludasok. Ebből annyi tény, 
hogy a klub korábban olyan focis-
tákat is leigazolt, akiknek a gázsija 
jelentősen meghaladta a klub lehe-
tőségeit, először ez eredményezhet-
te a fizetési nehézségeket.

A polgármester még a rendkí-
vüli helyzetben is megpróbált az 
egyesület segítségére sietni, hogy a 
klub ki tudja fizetni a rezsiszámlá-
it. Czira egy személyben döntött 
az önkormányzat sporttámogatási 
keretének felosztásáról, amiből 1,2 
millió forint jutott a kosarasoknak, 
a maradék ötmillió pedig a Kinizsié 
lett. Pedig az önkormányzat sem tá-
mogathat olyan szervezetet, amely-
nek köztartozása van.

Kérdés, ki állja majd az új klub-
ház megnövekvő üzemeltetési költ-
ségeit, főleg azután, hogy a gépjár-
műadó állami rekvirálásával évi 60 
millió forintot veszít Nagykőrös. 
Igaz, a kormány minapi döntése 
ösztönözheti a nagykőrösihez ha-
sonló döntéseket, hiszen a kabi-
net 300 millió forintot ítélt meg a 
csődbe került egri vízilabdaklub-
nak, holott ott is szabálytalanságo-
kat állapított meg az adóhivatal.

Szabó Yvette HVG
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Apróságok
Mottó: Nincsenek NAGY-

DOLGOK! Kisemberek vannak.

Márait olvasom. Illetve Márait 
olvasok…

A két kijelentő mondat értelme-
zése fölött a nevezett író hosszasan 
elidőzne, ám én nem vagyok Márai 
Sándor! Sőt, tekintettel koromra, 
no meg egészségi állapotomra, már 
Tóth Barna sem nagyon…

Ezért maradjunk annyiban: 
Márait olvasok. Néhány napja 
a „Japán kertet”. Kötetbe gyűjt-
ve olvastatja a szerző éppen száz 
éve megjelent írásait. Akkor úgy 
mondták, „tárcáit”, melyek több-
nyire a „Frakfurter Zeitung”-ban 
jelentek meg. De jó néhány eljutott 
a „Kassai Napló” szerkesztőségé-
hez is. Így az elcsatolt Észak-Ma-
gyarország magyarjai is olvashatták 
messzire jutott földijük aktuális 
gondolatait a korabeli Európa, a 
Világháború, és Trianon-utáni tör-
ténéseiről. 

Mielőtt elmerülnék Máraiban, 
egy mondatot a száz évvel ezelőtt 
divatos, és népszerű „tárcáról”: 
„Az újságok „tárcarovatában” 
közölt, általában aktuális témá-
jú, olykor könnyed hangvételű 
„kisesszé”. – Írja az értelmező ké-
ziszótár.

Mielőtt belebonyolódnék a 
„kisesszé” magyarázatába is, két 
idézettel hozakodnék elő, amit 
napjaink felejtésre ítélt szerzője írt 
1922 őszén. 

Az elsőben Petőfi szülőházában, 
évekkel korábbi kirándulásával 
kapcsolatos emlékeit idézte.

„Itt született hát Petőfi. Belehalt 
huszonhat évével abba, hogy költő 
volt és magyar. Életveszélyes vegyü-
lék, amit száz éve, anyja a rác asz-
szony világra hozott.

Az asztalon nyitott vendégkönyv, 
s a poros, gyűrött lapokon a külföldi 
látogatók ideges kézjegye mellett, ta-
nyai parasztok iskolázatlan, görbe 
betűvetéseit is láttam. Egyre emlék-
szem: „Együttünk mögtiszetöni 
tégöd Kerekes Szabó András.”

A magyaroknak nem árt, ha 
ezekben az éveiben a magyar pusz-
tulásnak eljárnak emlékezni azok-
hoz, akik ezt a pusztulást évszáza-
da, előre harsonálták. S belehaltak, 
szanatóriumi ágyban, és csatasíkon 
abba, hogy költők voltak, és magya-
rok! És így pusztulniuk kellett, kö-
vetkezésképpen.”

-  /  -  /  -  /  -
A másik is mélyreszántó: ”Sze-

retnék egy könyvet, iskolai elbeszélő 
könyvet, leány- és fiúgyermekeknek 

magyar olvasásórára, amit valami 
olyan embernek, talán asszonynak 
kellene írni, aki végigcsinált már 
mindenféle emberi formát, s olyan 
bölcs, hogy megint tud a gyermekek 
nyelvén. Azok a hülyeségek, amiket 
miniszterileg engedélyezett tan-
könyvekben olvastatnak a gyerme-
kekkel jóról és rosszról, az emberek 
egymáshoz való viszonyáról. S hogy 
mindenki a maga szerencséjének 
kovácsa, s amit a gyermekek, egé-
szen biztosan tudom, úgy sem vesz-
nek be.

A mai gyermeknek, aki öreg, 
és csalódásokban érett, különösen 
groteszknek tűnhet a maguk átlát-
szó hazugságaival. (…) Ezeknek a 
gyermekeknek kellene egy nagyon 
csöndes könyvet írni, átlátszót, mint 
a víz, és szelíd ízűt, mint a tej: apró 
dolgokról, mindenről, ami az élet-
ben öröm és érték. A nyugalomról, 
a csöndről, az igazságról, a szere-
tetről, az igazi munka öröméről, az 
illedelmes evésről, a természet min-
dennapos titkairól, az emberek rossz 
hajlamairól, és arról, hogy ez miért 
van így?” 

Ezek előrebocsátása után írom 
a magam – belátom felszínes 
– „tárcáját” az Idő múlásáról. 
Arról, hogy semmi sem örök, és 
mennyire igaza volt gyermekko-
rom Marlene Dietrichjének, mi-
kor arról énekelt a ’40-es évek 
elején: „Alles, alles vorüber…”

Ezt csak Karádi Katalin „ferdíté-
sében” értettem valamelyest, hogy 
ti.: ”Minden elmúlik egyszer, 
Minden a végére ér…” Ebből 
meg szinte semmit nem  tapasztal-
tam, csupán a rokonok meséi érzé-
keltettek, valamelyest.

Évtizedeket ugorva érkeztem 
a mába, ahol előbb-utóbb véget 
ér a Czira-éra… S midőn ez be-
következnék, érdekes változá-
soknak lennénk, és bizonyára 
leszünk is(!) tanúi. 

Nos, nem csupán annak, hogy 
Czira Szabolcs kénytelen lenne 
nyugdíjba vonulni, hanem hogy 
mi lett – mi lehet – a többiekkel?

Főnökéhez, kenyéradó gazdájá-
hoz hasonló sorsra juthat Szabóné 
– alias Irházi Zsuzsanna –. Neki is 
meg kell elégedni azon túl a nyug-
díjával. És a többiek?

Egzisztenciálisan vajmi kevéssé 
fogja őket megviselni a várható 
változás, hiszen eddig sem zavar-
tak sok vizet a város közéletében! 
Hiszen a semmiből emelte őket 
dr. Czira abba a pozícióba, amit 
a képletes függöny leengedése 
után ott folytatják, ahol kezd-

ték, és visszamennek oda, ahon-
nan jöttek.

Aki mentős volt, – Illés Ambrus, 
Nagy Balázs – az újra menteni fog! 
Bizonyára ehhez értenek…

Feltételezhető, hogy Angyal Zsu-
zsika továbbra is a KÖVA alkalma-
zottjaként fogja kamatoztatni ügy-
intézőként szerzett gyakorlatát, és 
építi az illiberális demokráciát. 

Kovács Sanyi nagy valószínűség-
gel nyugdíjas lesz! Ha nem, sanyarú 
jövő vár rá, hiszen mióta a testület-
ben ügyködik, jól fizető szakmáját, 
az ingatlanbecslést már elfelejtette. 
Vagy, – ami még rosszabb! – őt fe-
lejtették el…

A két „új fiú” jövője egyelőre, 
nem világos! ifj. Molnár Dezső 
előtt két út látszik: vagy lovakkal 
foglalkozik, vagy emberekkel. Hi-
szen eddig nem sok vizet zavart a 
képviselőtestületben.

Sohajda Márk „más tészta”! 
Ő még bíróság elé is kerülhet 
a TAO, és egyéb pénzek el-nem 
számolása, illetve tisztázatlan-
sága kapcsán. Mindenesetre, a 
korrektség terén „deficithiá-
nya” mutatkozik, hiszen alapo-
san minuszban van a közpénz-
nek minősülő sporttámogatá-
sokban! Akár lesz ítélet, akár 
nem, döbbenetes, hogy ilyen lel-
kületű „manus” taníthat, fog-
lalkozhat az ifjúsággal! – Igaz, 
volt mit tanulnia politikailag 
„szülőatyjától”, Czira Szabolcs-
tól…

Dr. Körtvélyesi jövője látszik 
a legbizonytalanabbnak! Végül 
is mihez ért?

Ha a mostani, semmi felelős-
séggel nem járó, és mégis jól fize-
tő alpolgármesterséget abba kell 
hagynia, érdekes jövő elé nézhet! 
Hiszen, gyakorlatilag félbevágott 
jogász! Az ügyvédséget, még „ügy-
védbojtárként” abbahagyta, pedig 
lett volna mit tanulnia főnökasszo-
nyától, a kiváló dr. Czira Enikőtől! 
Nincs meg a szakvizsgája, vagyis 
félbemaradt joggyakornok. Pedig 
Szegeden volt professzora dr. Tró-
csányi, Kőrösön jártában kiváló 
tanítványaként jellemezte Körtvé-
lyesit…

Ha nem lesz alpolgármester, 
akkor a továbbiakban kevés lesz a 
„széles”, olykor joviális, az ÖH-ban 
bemutatott vigyor. Talán marad a 
tűzoltóság, ha megszerzi addigra a 
„főcsővezetői” képesítést.

Nos, majd meglátjuk…
Részletesebb elemzést kívánnak 

az un. Önkormányzati – pon-
tosabban „Önkívületi” – Hírek 
munkatársai, akik egyben a „pol-

gármesteri kabinet” tagjaiként is 
funkcionálnak.

Azzal kapcsolatban, hogy mit ér 
„lapszerkesztői” ténykedésük, arról 
van ismeretük az újságolvasó, és azt 
értelmező kőrösieknek. Ám ez ke-
vés annak megértéséhez, hogy mit 
csinálnak akkor, amikor belépnek a 
„kabinetbe”, és félbehagyják a lap-
szerkesztést.

Más.
Ha már szóbahoztam az ÖH-t, 

akkor meg kell jegyeznem egy me-
rőben újdonságot, amit T. Szer-
kesztők, mint újság-műfajt pró-
bálnak gyakorolni. Ezért – Ők(!) 
– így jegyzik: „Vélemény cikk”! 
Ehhez hasonló baromság nem 
ritka terméke az ÖH-nak. Hi-
szen, valamennyi, az újságban meg-
jelenő írás, valamiféle véleményt 
szándékol közzétenni.

Kétségtelen ezen új talál-
mánynak az az indítéka, hogy 
igazolódjon, az ÖH mégis csak 
„újság”, s nem begyújtásra hasz-
nálatos, az olvasóit csak hergelő 
papiros.

Más.
Évekig úgy tűnt, hogy a Bá-

rány-utcaiak jótékony tündérkéjét 
Sebestyénné Angyal Zsuzsannának 
hívják. Aki nélkül semmiféle pozi-
tívum nem jöhet létre azon a tájon: 
utak, járdák, parkolók burkolata, 
aki a közösségi élet közepe. Stb.

Viszont, a legutóbbi városi hír-
harsonából – ÖH – arról értesül-
hettünk, hogy „nemaddiga!” Mert 
új arca van a lakótelepnek, aki még 
féléve sincs, hogy ide költözött!

A vele készült interjúban 
olvashatjuk azoknak a neve-
it, akik segítették a lakótelep 
közösségének létrehozásában. 
A felsorolt 12 lakótárs között 
nincs Zsuzsa asszony!

Érdekes…

Más!
Nem meglepő, hogy Kőrösön 

minden másként van, mint más, 
hozzánk hasonló kisvárosban! Pél-
dául, hogy a beruházásnak előbb 
elkészülnek a tervei, költségvetése, 
ez után jön a kivitelező, akivel szer-
ződést köt a város a munka elvégzé-
sére. Nálunk ez sincs így!

Az ÖH legutóbbi számában ezt 
olvashattuk a kerékpárúttal kap-
csolatban: „A kivitelezővel való 
szerződéskötést követően elkészül-
tek a kiviteli tervek (…)”

Érdekes…

tóba
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Pest megyében lopják a legtöbb fát
Az illegális fakitermelés és fakeres-

kedelem visszaszorítását a legmaga-
sabb szintű uniós jogszabály alapján 
végzik a tagállami hatóságok. Ha-
zánkban ezt a feladatot a Nemzeti 
Élelmiszerlánc-biztonsági Hivatal  
Nébih látja el, az élelmiszerlánc el-
lenőrzésében szerzett gyakorlatának 
és az elért eredményeinek köszönhe-
tően.  

A hivatal idén is elkészítette és a 
honlapján közzétette az illegális faki-
termeléssel kapcsolatos kockázatok, 
valamint a faanyagkereskedelmi lánc 
ellenőrzésének 2019. évi összefoglaló 
elemzését. A sok összetevős elem-
zésbe bevont adatok köre bővült a 
Nébih által a különböző hirdetési 
felületeken észlelt jogszerűtlen hir-
detések kiszűrésével és a súlyosabb 
jogsértések következtében elkobzott 
bevételek adatsorával.

A kockázati tényezők összességét 
tekintve, a 2018. évihez viszonyítva 
szerény, de biztos javulás mutatko-
zott 2019-ben. Területi bontásban 
ez azt jelenti, hogy a kockázati be-
sorolás alapján 2017-2019 között 
Békés és Jász-Nagykun-Szolnok 

megyében kis mértékben, de fo-
lyamatosan javult, míg Bács-Kis-
kun, Pest, Veszprém és Zala me-
gyében kis mértékben, de folya-
matosan romlott a helyzet. Az ak-
tuális kockázati besorolás alapján 
2019-ben Borsod-Abaúj-Zemp-
lén megye mellett Bács-Kiskun 
és Pest megye is az „igen magas” 
kockázatú megyék közé került, 
viszont Baranya, Csongrád, Fejér és 
Hajdú-Bihar megye besorolása javult 
egy kategóriát.

A megelőző jellegű hirdetés-elle-
nőrzések során 671 jogszerűtlen hir-
detés kiszűrése történt meg. Az ösz-
szes kirótt bírság összege 25,47 millió 
forint, az elkobzott bevétel 59,1 mil-
lió forint, a zár alá vett vagy elkobzott 
faanyag mennyisége is 4789 m3. Az 
elkobzott fatermékek ingyenes, köz-
célú tulajdonba adása a 2020. évben 
kezdődött meg.

A Nébih azt kéri, hogy aki gyanús, 
vagy illegális faanyag-kereskedelmi 
tevékenységet észlel, haladéktalanul 
jelezze azt az eutr@nebih.gov.hu 
e-mail címen!

tudósítónktól

Csökkent a közlekedési balesetek 
száma Nagykőrösön

Továbbra is a csőd szélén
a KÖVA?

A cím végére került kérdőjelet az 
indokolja, hogy bár a nagykőrösi 
önkormányzat képviselő-testülete 
március 19-i rendkívüli ülésének na-
pirendjei között volt a KÖVA-KOM 
Nonprofit Zrt. 2020. évi üzleti tervé-
nek megtárgyalása, ám ezt a nyilvá-
nosság kizárásával, zárt ülésen tették. 
Így nem tudhatjuk, hogy Vozárné 
Ragó Ildikó vezérigazgató asszony 
által jegyzett előterjesztésben ponto-
san mi is szerepel, illetve az ülésen mi 
hangzott el.

Annyi információnk van, hogy az 
idei tervet mínusz 9 millió 728 
ezer forint adózás előtti ered-
ménnyel, azaz veszteséggel java-
solta a KÖVA vezetője elfogadni. 
Mivel azóta semmiféle hivatalos 
tájékoztatás nem jelent meg, így 
csak következtetni tudunk, hogy 
az előterjesztés megalapozott 
volt, és a közel 10 millió forint 
veszteségre rábólintott a tulajdo-
nos önkormányzat.

Mindez egyáltalán nem meg-
nyugtató, főleg ha hozzávesszük, 
hogy évről évre tagi kölcsönnel 
– legutóbb 30 millió forinttal – 
menti meg az önkormányzat a 
saját cégét a fizetésképtelenség-
től. A folyamatos csődközeli állapot 
a KÖVA leépítése miatt jött létre, 
amit nem önszántából hajtott végre, 

hanem a kormányzati intézkedések 
következményeként. Először a víz- 
és csatornaszolgáltatást vette el az 
állam és került át a Bácsvízhez, majd 
a szemétszállítás feladatát szervezték 
át. Az Orbán-kormány létrehozta az 
NHKV Nemzeti Hulladékgazdál-
kodási Koordináló és Vagyonkezelő 
Zrt-t – kukaholding – amely meg-
bízta a Duna-Tisza közi Hulladék-
kezelő Nonprofit Kft-t (DTKH) 
Nagykőrös esetében is a szemétszállí-
tással. A DTKH pedig visszajutott a 
KÖVA-hoz, a város cégével, mint al-
vállalkozóval végezteti el a munkát. A 
DTKH múlt év november közepén 
már több mint 86 millió forinttal 
tartozott a KÖVA-nak, mivel nekik 
sem fizetett az állam.

Ilyen előzmények után nem cso-
da, ha a szakadék szélén egyensúlyoz 
a város cége. Ezért van szükség az 
olyan „trükközésekre” is, mint a 
városüzemeltetési feladatok át-
adása a KÖVA-nak, amelynek cí-
mén ez év végén 102 millió forint 
vissza nem térítendő támogatást 
szavazott meg a tulajdonos ön-
kormányzat.

A lyukak tömködése folyama-
tos, ám a problémák tartós orvos-
lása még várat magára. 

könyvelő

Nem fohászkodni tért be a jászka-
rajenői templomba 2020. május 10-
én délelőtt egy 26 éves helyi férfi, sok-
kal inkább a hívők adományára fájt a 
foga. A szentélyben földre helyezett, 
fából készült perselyt egy téglával ri-
pityára törte, majd kimarkolt belőle 
több ezer forintot.

A keresztény erkölcsi tanítás sze-
rinti hét főbűn közé tartozó fösvény-
ségről minden bizonnyal nem tanult, 
kapzsisága a sekrestye felé vitte, ahon-
nan egy 15 ezer forintot érő távirá-
nyítót emelt el. További kutakodását 
a hirtelen megjelenő plébános zavar-
ta meg. A férfi magyarázkodásba kez-
dett, hogy kezet mosni tért be, majd 
sarkon fordult és a begyűjtött zsák-
mánnyal elfutott. Később kiderült, 

nem a higiénia vezérelte Isten házába.
A rendőrségre 2020. május 12-

én érkezett bejelentés a lopásról, az 
egyenruhások pedig már másnap 
előállították a tolvajt, aki kihallgatá-
sán tagadta a bűncselekmény elköve-
tését, vallomást nem tett. A lakásán 
végzett kutatáskor előkerült a sek-
restyéből származó távirányító, vala-
mint három mobiltelefon, amelyek 
feltehetően bűncselekményekből 
származnak.

A Ceglédi Rendőrkapitányság 
Bűnügyi Osztálya a férfivel szem-
ben lopás vétségének megalapozott 
gyanúja miatt folytatja le a további 
eljárást. (police.hu)

tudósítónktól

Feltörték a perselyt
a jászkarajenői templomban

Ahogy lapunk legutóbbi számá-
ban megírtuk, Ambrus Zoltán ezre-
des, a Nagykőrösi Rendőrkapitány-
ság vezetője az elmúlt esztendőkhöz 
hasonlóan idén is elkészítette előző 
évi beszámolóját a területileg ille-
tékes önkormányzatok részére. A 
kihirdetett veszélyhelyzet miatt az 
anyagot nem a képviselő-testület 
tárgyalta meg, hanem a jogkörével 
élve Czira Szabolcs polgármester 
egy személyben fogadta el. Az elő-
ző héten a bűnügyi helyzetről szóló 
részt foglaltuk össze, most a baleseti 
statisztika számai kerülnek terítékre

A közlekedési szabályok betarta-
tása a látható közterületi jelenléttel 
biztosítható leginkább, így 2019-ben 
elsősorban a jellemző közlekedési 
jogsértések kiszűrése volt a cél. A bal-
eseteket kiváltó főbb okok évek 
óta a gyorshajtás, a kanyarodás 
szabályainak megszegése, vala-
mint az elsőbbség meg nem adása.

A Nagykőrösi Rendőrkapitány-
ság Rendészeti Osztály Közlekedés-
rendészeti Alosztálya, állománytáb-
la szerint 2019 végére 7 főből állt: 
1 fő alosztályvezető (üres státusz), 

1 fő fővizsgáló (rendelkezési állo-
mányban), 6 fő baleseti helyszínelő 
és vizsgáló (betöltött státusz).

A 2019. évi baleseti mutatók a 
2018. évihez képest csökkenést mu-
tat. Míg 2018-ban 210 baleset 
történt, ez a szám a múlt évben 
160-ra csökkent. A halálos kime-
netelű balesetek száma viszont 
nőtt, 2-ről 3-ra. Súlyos sérüléssel 
járó baleset 13, könnyű sérüléssel 
járó 21, anyagi kárral járó pedig 123 
történt 2019-ben. A személysérülé-
ses balesetek során ittas járművezető 
3 esetben okozott balesetet, ezek kö-
zül egy súlyos és kettő könnyű sérü-
léses volt. A balesetet okozó jármű-
vek statisztikája szerint a 37 személy-
sérüléses baleset közül 22 esetben a 
személygépkocsi vezető, 7 esetben 
kerékpáros, 1 esetben segédmo-
tor-kerékpáros és 1 esetben egyéb 
jármű vezetője okozta a balesetet. 2 
alkalommal állat volt az okozó.

A legtöbb baleset még mindig 
a legterheltebb útszakaszon, a 
441-es úton történik, ezért en-
nek ellenőrzése továbbra is fo-
lyamatos. 2019-től a Nagykőrösi 

Rendőrkapitányság is rendelkezik 
sebességmérő készülékkel, melynek 
köszönhetően a felállított mérési 
pontokon rendszeresek az ellenőr-
zések, ami visszatartó erejű.

Az elmúlt évben a közlekedési 
bűncselekmények miatt elrendelt 
nyomozások száma kis mértékben 
nőtt. A kapitányság illetékességi te-
rületén az ittas vezetés, valamint a 
közúti baleset okozása a jellemzően 
elkövetett közlekedési bűncselek-
mény. Közlekedés biztonsága elleni 
bűncselekmény miatt 6 esetben, 

segítségnyújtás elmulasztás miatt 3 
esetben, cserbenhagyás miatt 2 eset-
ben került sor nyomozás elrendelé-
sére. 2019-ben a bíróság elé állítások 
száma a 2018-as 13-ról 4-re csök-
kent, amely a rendőrségi beszámoló 
szerint főként a bírósági létszámhi-
ány miatt van.

A balesetmegelőzést továbbra 
is fontosnak tartja a rendőrség. A 
propaganda tevékenység 2019-ben 
is főként az iskolásokat és az óvodá-
sokat érintette. 

könyvelő
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Hozzávalók:
• 3 evőkanál olvasztott vaj
• 10 dkg fehércsokoládé
• 23 dkg étcsokoládé
• 15 dkg sűrített tej
• 1 dl habtejszín
• 1 narancs reszelt héja
• 10 dkg tördelt háztartási keksz
• 10 dkg pille-

cukor
• 10 dkg ru-

mos meggy
Tetejére:
• 5 dkg fehér 

csokoládé
• 1 narancs 

reszelt héja
Elkészítés:
A vajat és a 

sűrített tejet 
összekeverjük, 
majd kis lán-
gon felmelegítjük és belerakjuk az 
étcsokoládét, a habtejszínt, majd 
összefőzzük.

A tűzről levéve adjuk hozzá a 
fehércsokoládét és addig keverjük, 

amíg teljesen felolvad. Végül bele-
dobjuk a tördelt kekszet, gyümöl-
csöt, pillecukrot, a narancs reszelt 
héját és jól összedolgozzuk.

Egy őzgerincformát (22*11 cm) 
folpackkal kibélelünk, majd a masz-
szát beleöntjük.

Egy éjszaka hűtőbe tesszük. Más-
nap a formából kiöntjük, olvasz-
tott fehér csokoládéval lecsorgatjuk 
és reszelt narancshéjjal díszítjük.

Jó étvágyat!

HOROSZKÓP
KOS                                 03. 21 - 04. 20.

BIKA                               04. 21 - 05. 20.

IKREK                            05. 21 - 06. 21.

RÁK                                06. 22 - 07. 22.

OROSZLÁN                   07. 23 - 08. 23.

SZŰZ                              08. 24 - 09. 23.

MÉRLEG                       09. 24 - 10. 23.

SKORPIÓ                       10. 24 - 11. 22.

NYILAS                          11. 23 - 12. 21.

BAK                                12. 22 - 01. 20.

VÍZÖNTŐ                      01. 21 - 02. 19.

HALAK                          02. 20 - 03. 20.

Monotonnak találod a munkádat, - csupa unalmas 
feladattal találod magad szemben. A munkáidat a ki-
sujjadból is kirázod, már vágysz némi újdonságra. Azt 
szeretnéd, ha főnököd megbízna benned, komolyabb 
feladatokat adna neked. A magánéletedben fontos, 
hogy egymásra tudjatok hangolódni családtagjaiddal.

Kitartasz a véleményed mellett, még akkor is, ha ez-
zel nem aratsz osztatlan sikereket. Kiderülhet, hogy 
megérte vállalni a véleményedet, a tehetségeddel 
kitűnhetsz munkatársaid közül. A határozottság lehet 
most az út, amely az előrelépéshez vezet. A magá-
néletedben fontos, hogy legyen alkalmatok őszinte 
beszélgetésekre!

Céltudatosan kezeled a munkádat, és ez mindig 
meghozza a várt sikereket. Nem lesz ez másként 
most sem, csak annyi a dolgod, hogy alaposan vé-
giggondolod, hogy aktuálisan mit szeretnél elérni. 
Szerencsére meggyőzően beszélsz munkatársaiddal 
és feletteseiddel!

Szeretnéd megmutatni a munkahelyeden, hogy 
hosszú távra tervezel. Erre meg is lesz az alkalmad, 
felelősségteljesebb, de egyben nehezebb feladatokat 
kapsz! A magánéletedben befelé forduló hangulatban 
vagy, pedig kedvesed több alkalmat kínál fel neked 
a szórakozásra.

Szétszórttá és közlékennyé válhatsz a munkahelye-
den, most nem megy könnyen az aprólékos munka. 
Olyan információkat is megosztasz a többiekkel, 
amelyeket nem kellene. Ügyelj arra, hogy a magá-
néletedet mindenképpen hagyd otthon. A magánéle-
tedben fontos, hogy ne hagyd, hogy eluralkodjanak 
rajtad az indulatok.

Van energiád a kemény munkához, de mégis azt 
tapasztalod, hogy az összetett és sokrétű feladatok 
megterhelnek. Talán kevésbé tudsz figyelni, inkább 
elmélyült munkára vágynál. Ha csapatban kell dol-
goznod, akkor nehezebben tudsz ráhangolódni a töb-
biekre. A magánéletedben vágynál a szórakozásra, 
egy kisebb utazás jól jönne.

Te mindig kifogástalanul dolgozol, de ez nem mond-
ható el minden munkatársadról. Most hajlasz arra, 
hogy keményen és kíméletlenül megkritizáld a rosz-
szul teljesítő kollégákat. Talán attól félsz, hogy az Ő 
munkájukat is neked kell elvégezned. Próbálj meg 
finomabban fogalmazni, - a nyers szókimondás nem 
eredményez népszerűséget!

Lényeges, hogy mennyire vagy piszkálódó hangu-
latban, hiszen a rosszkedv is „ragadós” lehet! Most 
Te határozhatod meg munkahelyed hangulatát, de 
sajnos túlságosan morcos vagy ahhoz, hogy jól mű-
ködjenek a kapcsolataid. A magánéletedben nagy 
szereped lehet abban, hogy kedvesed éppen vidám, 
vagy rosszkedvű.

Használd a kapcsolataidat a munkahelyeden, ked-
velnek, és szívesen segítenek neked a többiek! Ha 
naprakész szakértelmed mellett személyes varázsod 
is megnyilvánul, akkor biztos lesz a siker! Ha egyez-
tetni szeretnél főnököddel, akkor a visszafogottabb, 
kedves stílus lesz célravezető.

Sikeresen kezeled a munkahelyi kapcsolataidat, ha-
tékonyan tudsz együttműködni munkatársaiddal. A 
főnököddel való kapcsolatod is jelentősen javulhat, 
ami megkönnyebbülést jelenthet számodra. A ma-
gánéletedben csendes napokat élhetsz meg család-
tagjaiddal, talán egy laza este is belefér az életedbe, 
- kedvesed társaságában.

Nagy energiákkal dolgozol az előrelépésért, ennek 
eredménye is lehet most. Főnököd értékeli a munka-
bírásodat, nyilvánosan is megdicsérhet. Az elismerés 
szárnyakat ad neked, két ember helyett dolgozol 
majd. A magánéletedben felpezsdül az életed, több 
jó programra is van kilátás.

Eredményes heted lehet, jó érzés, hogy ezt csakis 
önmagadnak köszönheted. Jól dolgozol, és ezt a 
főnököd is észreveheti. Olyan gesztust tehet feléd, 
amellyel kifejezi a megbecsülését. Ez nemcsak pénz-
beli juttatás lehet, hanem valamilyen kedvezmény is.

Pillecukros sütemény

Korszerű működéssel és
kibővített tartalommal

várjuk olvasóinkat
a jól ismert webcímen: 

www.hetihirek.hu
Nagykőrös és térsége

hiteles hírforrása!
Hirdetésekkel kapcsolatban

érdeklődjön szerkesztőségünknél!

  E heti rejtvényünk Johann Runeberg-el kapcsolatos.
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INGATLAN
APRÓHIRDETÉSEK

HIRDETÉS FELVÉTEL: 06-70/376-3020

Kereskedelmi célú (vállalkozói) apróhirdetések ára 1000 Ft+ Áfa/alkalom, 4 megje-
lenés esetén 3000 Ft+Áfa. Keretes részvétnyilvánítás bruttó 1000 Ft. Befizethető az ol-
vasószolgálaton vagy postai csekken a szerkesztőség címére. A befizetést igazoló csekket 
kérjük a feladott hirdetés mellé csatolni.

EGYÉB
Érvényes: június 09-ig

55 éves férfi 40-50 év közötti hölgytársat keres. Sze-
retetre vágyom. Tel.: 53/356-251                        (1)
80 éves férfi 70 év körüli, németül beszélő hölgyet 
keres. Szabó József 76/434-740                           (1)
Csibe keltető eladó. 56 éves férfi, 45-55 év közötti barátnőt 
keres. Tel.: 70/977-5434                                                          (1)

TÁRSKERESŐ
Eladó Nagykőrösön, a Galgóczi K. u. 2. sz. alatti belső házrész. 
440 m2 csatorna + fúrott kút + 1 hold tanyatelek a Bánom 
dűlőben + 800 nöl zártkert. Tel.: 06-30/464-4054               (1)

Puli kiskutya, kemping 1 db, 2 db 28-as kerékpár 
eladó. tel.: 70/977-5434                                      (1)

2020.05.28. 
25 millió forintos nyeremény húzta ki a Baranyi családot a sze-

génységből - hihetetlen történet az övék (Life.hu).
A Gyöngyöspatán élő Baranyi családot sosem vetette fel a pénz. Heléna 

és Tamás 8 gyermeket nevelt fel viszonylagos szerény körülmények között. 
Tamás kőművesként végzett a középiskolában, ám a szakmájában nem 
sokat dolgozott, inkább amolyan „mindenes emberként” híresült el a te-
lepülésen. Heléna pedig javarészt otthon volt a gyerekekkel, de az önkor-
mányzatnál gyakran vállalt közmunkát. 

Noha nem volt mindig bőség az étkező asztalon, a Baranyi család bol-
dogságban élte életét, és a törvénnyel sem álltak soha szemben. Minden-
napjaik akkor változtak meg, mikor egy kaparós sorsjeggyel 25 millió fo-
rintot nyertek. 

Forrás: Origo
„Vásároltam egy Szuperbankó nevű kaparós sorsjegyet, és alig hittem a 

szememnek, amikor megláttam az összeget. 25 millió forinttal lettünk gaz-
dagabbak. Azonnal hazasiettem a férjemhez, és már tudtuk, hogy jobbra 
fordul a sorsunk” - mesélte a Borsnak az asszony. Tamás szerint a pénzt a 
Jóistentől kapták:

„Én nélkülözésben nőttem fel, hiszen 13-an voltunk testvérek. Talán en-
nek is köszönhető, hogy meg tudom becsülni a mostani helyzetünket. 12 mil-
lió forintért vettünk egy házat, amit én újítottam fel a két kezemmel. A kissé 
dohos pincét is lakhatóvá tettük, leköveztem, és bent is bevezettem a vizet. 
Gyönyörű fürdőszobát alakítottam ki, igaz, az asszony most a zuhanyfülke 
helyett inkább egy sarokkádat szeretne. Megérdemli. A legnagyobb luxus, 
amit megengedtünk magunknak, hogy négyszázezer forintért vettünk egy 
nagy képernyős televíziót” - fejtette ki. 

2020-05-22
A szerencsés hölgy azt nyilatkozta, hogy 1,8 millió dolláros nye-

reményét elosztogatja.
Egy dédnagymama bizonyította, hogy ugyanolyan nagylelkű, mint 

amilyen szerencsés, mikor bejelentette, hogy 1,8 millió dolláros lottónye-
reményének nagy részét szétosztja a családja körében.

A Gawlerben élő nyertes május elején nyerte meg a X Lotto elnevezésű 
játék főnyereményét, miután már 20 éve ugyanazokkal a számokkal lot-
tózott.

A hölgy, aki nem szerette volna felfedni a kilétét, elmondta, hogy az élet-
társával ellenőrizte a számokat szombat este, és először azt gondolta, hogy 
egy híján találta csak el a nyerőszámokat. „Ellenőriztük a számokat, és át-
húztam ötöt. Azt mondtam a páromnak. ’Egy számot kellett volna még 
eltalálnom.’” – mesélte. „Szerencsére úgy döntöttem, hogy még egyszer 
ellenőrzöm, és akkor láttam, hogy mind a hat szám egyezik.” A nyerőszá-
mok a 35, 39, 38, 22, 21 és 7, voltak, a kiegészítő számok a 34 és 44. 

Egy kis pezsgőzést követően a dédnagymama úgy határozott, hogy más-
nap, Anyák napján szétosztja a pénzt a családja körében. „Mikor elmond-
tam nekik, hogy nyertem, nem hitték el. Mikor végül rájöttek, hogy igaz, 
mindnyájan sírni kezdtünk örömünkben. Veszek egy új házat magamnak, 
a többit pedig szétosztom a családom körében. Vannak gyerekeim, uno-
káim és dédunokáim, úgyhogy lesz helye a pénznek. Jó volt így tölteni az 
Anyák napját!” – mesélte.

Bejössz, bejöhet!
2020-05-20
A két nagy amerikai lottó, a Powerball 

és a Mega Millions is változtatásokat volt 
kénytelen bevezetni a világjárvány miatti 
forgalom-visszaesés miatt.

Az elmúlt hetekben világszerte milliók lettek munkanélküliek a koro-
navírus miatti gazdasági leállásnak köszönhetően – ez alól az USA sem 
kivétel, ahol az elmúlt hónapban nem kevesebb, mint 26 millió ember fo-
lyamadott munkanélküli segélyért. A helyzet annyira komoly, hogy úgy 
tűnik, sokaknak már egy 2 dolláros lottószelvény megvásárlása is problé-
mát jelent.

A két nagy amerikai lottó, a Mega Millions és a Powerball már évek óta 
az amerikai álom új megtestesítőivé váltak – a szelvényeladás az egekbe 
szárnyalt, és ennek köszönhetően a jackpotok rohamosan nőttek, sorra 
döntötték a rekordokat. Az utóbbi időszakban azonban egyre kevésbé 
fogynak a szelvények – ami talán annak is betudható, hogy az USA leg-
több államában még mindig nem vásárolhatnak online lottót a játékosok, 
a szelvényeket csak földi értékesítőhelyeken lehet beszerezni, amik persze, 
a kijárási korlátozások miatt sok helyen elérhetetlenné váltak. 

A Mega Millions és a Powerball lottó esetén is módosították a kezdő 
jackpot kiszámításának módszerét, és a halmozódás mértékét, tehát azt, 
hogy mennyivel nő a jackpot összege egyik sorsolásról a másikra, ha nincs 
telitalálatos.

Korábban a Mega Millions kiinduló jackpotja 40 millió dollár volt, a 
jackpot halmozódásának minimális összege pedig 5 millió dollár – de ez 
utóbbi ennél sokkal komolyabb mértékű is lehetett, attól függően, hogy 
hány szelvényt adtak el a következő sorsolásra. Ez már a múlté. 

A recesszió miatt új módszert vezettek be a kiinduló jackpot és a 
halmozódás összegének kiszámítására – mindkettő a szelvényértékesí-
tés volumenétől és a kamatlábaktól fog függeni. Nem lesz rögzített mini-
mális összeg, a mértéket minden sorsolás előtt meghatározzák és bejelen-
tik.

A Powerball kiinduló jackpotja áprilist megelőzően szintén 40 millió 
dollár, a halmozódás összege pedig minimum 10 millió dollár volt. Ezt 
előbb 20 millió dollárra illetve 2 millió dollárra módosították, majd ké-
sőbb bejelentették, hogy a Mega Millions-hoz hasonlóan ezen játék esetén 
is mindkettő a forgalomtól és a kamatoktól fog függeni. A szervezők köz-
leménye szerint ezzel a változtatással szeretnék biztosítani a játékok folya-
matos működését, de egyesek szerint félő, hogy a kisebb jackpotok még 
jobban vissza fogják vetni a forgalmat.

Valószínű tehát, hogy egyhamar nem fog ismét dollármilliárdos ma-
gasságig emelkedni egyik lottó főnyereménye sem, persze azért nem kell 
búslakodni, hiszen például a mostani 298 millió dolláros, azaz 95 milliárd 
forintos jackpot is kilencszer nagyobb, mint az eddigi legnagyobb magyar 
lottófőnyeremény, és egy háromszázezres nettó fizetéssel úgy 26 ezer évbe 
telne megkeresni.

Úgy tűnik, hogy a szerencsejáték ipar éledezik! Javaslom, hogy ne 
maradjunk le a kínálkozó lehetőségekről! Vagyis keressük fel ked-
venc lottózónkat, mert: Bejössz, bejöhet!

NY
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Miután éppen egy hónapja 
volt, mint „jeles nap”, a Tűzol-
tók Napja, lett volna ideje a vá-
ros hivatalos lapjának, legalább 
vázlatosan összeállítani Kőrös 
tűzoltóságának múltját! Ennek 
hiányában lapunk vállalta a fel-
adatot.

Miután elmélyedve a múltban 
úgy tűnik, hogy anno, többszöri 
nekifutásra mégis csak létrejött 
Kőrös városának szervezett – rend-
szeresített! – tűzvédelme, ideje a 
Levéltári dokumentumok, újság-
cikkek, stb. segítségével összeállíta-
ni a történetet. Hiszen, ha az első 
dátumot – 1867 – vennénk alapul, 
akkor a szervezet valamiféle műkö-
désének százötvenharmadik esz-
tendejére kellene emlékezni...

A feladat bonyolultságára jellem-
ző, hogy a múlt kibontásának sok 
ága-boga létezik!  Hát lássuk…

A fellelt iratok között található 
a Szentpétery Károly „tűzvéd-
parancsnok” által készített ku-
riózum, a „kürtös hangjelzések” 
kottája is, mely részletesen, uta-
sításként szabályozza, hogy hány 
„fúvás” mit jelent.

A hangjelzés leadás kötelessége a 
„tornyosok”- é volt. A korábbi gya-
korlatnak megfelelően ökörszarv-
ból készült „tülök” szolgált erre a 
célra, mely a II. Világháború idején 
megsemmisült. Akkor már múzeu-
mi tárgy volt, miután a „tűzőrség” 
múlt század első éveiben a város-
háza tornyánál jóval magasabb re-
formátus templom tornyába köl-
tözött. Attól kezdve harangszóval 
jelezték a tüzet.

(Csak érdekes adalék, hogy 
Freunhoffer János városi írnok 
homályos indokkal fogalmazott 
1877. május 25-én kelt lemondó le-
velében, aki mint az egyesület jegy-
zője munkálkodott, rövid ideig.) 

1878. május 12-i közgyűlésen 
Szentpétery jelenti, hogy a tanu-
lóifjúság csoport-parancsnokságá-
val Varga Kálmán VIII. osztályos 
gimnazistát bízta meg. A gyakor-
latokat a tanulóifjúsággal is meg-
kezdték. Ugyan ekkor fogadják el a 
Házi Szabályzatot is.

Még ebben a hónapban megér-
kezik a Magyar Országos Tűzoltó-
szövetség 1876-tól érvényes Alap-
szabálya.

A „Tisztikar” 1878-ban: 
- Szentpétery Károly tűzvéd 

főparancsnok,
- Szabó Ferenc titkár,
- Szentpétery Gyula pénztár-

nok,

- Papp Zsigmond, Varga Kál-
mán alparancsnokok,

- Sebestyén Bálint, Villám 
Ferenc, Joó Kálmán osztálypa-
rancsnokok. 

Nem tudni miért akkor, de 1890 
(!) tavaszán – vagyis tizenkét évvel 
később! – elküldi véleményezésre 
a város az 1876-os „Alapszabályt”, 
a Magyar Országos Tűzoltó Szö-
vetségnek. A négy oldalas válasz 
májusban érkezik. Ebben részletes 
magyarázat olvasható, hogy 1876-
óta jelentős változások következtek 
be a tűzvédelem szervezeti felépíté-
sében és irányításában. 

Egyúttal utalnak arra, hogy a 
város két évvel korábbi (!) megke-
resésére 1888-ban már elküldtek 
egy, 1887-ben elfogadott „minta 
alapszabályt”, ám úgy látják azt 
„Nagy-Kőrösön” nem vették fi-
gyelembe! (A levél az iratok között 
megtalálható!)

1880. november 19-én Ádám 
László polgármester levélben for-
dult Szentpéteryhez:

„A f. évi március hava 11-én, 
Czakó Mihály házánál kiütött 
tűzeset alkalmával Balog Pál elő-
fogatos érkezett legelőbb a tűzfecs-
kendővel a veszély helyszínére. Van 
szerencsénk nevezettnek megjutal-
maztatása iránt T. Főparancsnok 
urat megkeresni.”

A levél alján, ceruzával írva olvas-
ható: „ez nem igaz.” (Sic!)

Mellette apró betűs feljegyzés, 
Szentpéterytől:

”Az utalványozó gyűlés jelen 
esetben félrevezettet, mert a pa-
rancsnokság több, jelenvolt tagjai 
tudják, hogy az első vízipuska a 
tűznél, Gulyás Sándor házában 

állomásozó fecskendő volt, melyet 
Gál Ferenc, Villám István és Babis 
Simon húztak oda, gyalog, melyért 
az ösztöndíj, már márc. 16-kán ki 
is fizettetett.”

Szappanos Sándor gazdatanács-
nok 1888. augusztus 10-én jelenti 
a polgármesternek, hogy az ön-
kéntes tűzoltó egylet Alapkönyve 
felfektetésre került.  Ennek ellenére 
tisztázatlan a szervezet működése, 
hiszen bő tíz évvel az 1877-es meg-
alakulás után, Fitos Vilmos ren-
dőr-főkapitány 1888. október 9-én 
küldi el a Tanácsnak „Nagykőrös 
város használatában levő tűzoltó 

szerek jegyzékét”. Feltételezhető, 
hogy a Tűzoltó Egylet szabályos, 
előírásszerű működése esetén nem 
a rendőrkapitány tesz jelentés! 

A szervezés országosan sem lát-
szik sikeresnek, és a működés folya-
matosnak, hiszen Földváry alispán 
1889 márciusában, körlevélben 
sürgette a vármegye települései-
nek tűzvédelmi helyzetéről szóló 
jelentés elkészítését, és elküldését. 
További késlekedés esetén súlyos 
szankciókat helyezett kilátásba!  

1890. augusztus 13-án, Gubody 
Gedeon polgármester bemutatja a 
képviselőtestületnek a „felállítandó 
Önkéntes Tűzoltó Egylet” alapsza-
bály tervezetét.  

Ez újabb bizonyítéka, hogy nem 
volt folyamatos a tűzvédelemre fel-
állított, és már elvileg 1869 január-
ja óta – nem csak papíron! – mű-
ködő szervezet! Hogy mi okozta az 
immár harmadízben megalakított 
„Önkéntes Tűzoltó Egylet” jogsze-
rű működésének folytonosságát, 
nem tudjuk. Feltételezhető egyik 
oka a „városi közönség” passzivi-

tása lehet. Formailag viszont ered-
ményesen működött, hiszen a fel-
lobbanó tüzeket mindig, sikeresen 
eloltották!

1891. február 16. 10 órára érte-
kezést hív össze Fitos főkapitány, 
mint „bizottsági elnök”, „Nagykő-
rös r. tanácsú város területén felállí-
tandó tűzoltóság (…) szervezése tár-
gyában.” A meghívottak: Gubody 
Gedeon polgármester, Szappanos 
Sándor gazdatanácsnok, Póka Ká-
roly alkapitány, és Somogyi Károly 
városi mérnök, és Tóth Lajos igaz-
gató-tanító. 

1891. március 3-án Szappanos 
Sándor átadja a vá-
rosnak ”A nagykőrösi 
volt önkéntes tűzoltó 
egylet iratait, levél-
tárba helyezésük céljá-
ból.” A jelző –„volt” 
–  pontosan utal a 
kialakult helyzetre: a 
szervezet nem műkö-
dik! Vagy nem úgy, 
ahogy kellene.

1891. április 5-én 
új – gyakorlatilag 
átdolgozott – Alap-
szabályt fogadott el 
a város képviselőtes-
tülete, amiből némi 
botrány kerekedik, 
hiszen egy szervezet 
alapszabályát magá-
nak a szervezetnek 
kell elfogadni. A 
vármegyéhez július 
27-én felterjesztett 

iratot, augusztusban vissza is küldi 
az alispán a „szükséges” kioktatás 
kíséretében! 

1891 végén kezdődik, minden 
előlröl. 1891. november 20-án 
felhívást tesz közzé Póka Kálmán 
polgármester, megindokolva a 
tűzvédelem fontosságát. Immáron 
1868-óta negyedszeri nekirugasz-
kodás! 

1892. június 8-án jegyzőkönyv 
készült az önkéntes testület mega-
lakításának előkészítésére létreho-
zott bizottság üléséről. Ezen Póka 
Kálmán polgármester, Szappanos 
Sándor gazdatanácsnok, Póka Ká-
roly alkapitány vettek részt a vá-
ros képviseletében. Megállapítják, 
hogy a visszaérkezett gyűjtőíveken 
szereplők kis száma, kudarc! Újra 
kell szervezni az aláírásgyűjtést! Az 
ügyet június 30-ig sikeresen le kell 
zárni! Felelős: Szappanos, és Jalso-
viczky László városi levéltárnok.

(folytatjuk)

Tóth Barna

A kőrösi Tűzoltóság
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Május 15-től lehet pályázni a Virágos Magyarország - „Virágos balko-
nok, virágos kertek” program keretében. Idén a koronavírus járvány miatt 
nem önkormányzatok, hanem MAGÁNSZEMÉLYEK nyújthatják be 
saját kertjeik, balkonjaik legszebbjeiről készült fotókat.

A verseny fővédnöke Borbás Marcsi, a zsűri tagjai között szerepel Bá-
lint Gyuri bácsi is, és számos neves kertészeti szakember, akik kategórián-
ként az első 3 legvirágosabb balkont és előkertet díjazzák majd 150 ezer 
forintos kertészeti utalványokkal az augusztusi eredményhirdetésen. Ezen 
kívül számos értékes nyeremény várja gazdáit, így igazán megéri nevezni! 
A negyedszázadosnál is hosszabb múltra visszatekintő Virágos Magyar-
ország verseny hazánk legnépszerűbb környezetszépítő kezdeményezése. 
A verseny 27 éves fennállása alatt még egyszer sem maradt el, így idén, 
a helyzethez alkalmazkodva is megrendezésre kerül az. Pályázni 2020. 
május 15-től lehet összesen 6 db balkonkerti/előkerti fotóval és egy legfel-
jebb 400 karakteres leírással, 2 kategóriában („Legvirágosabb balkon” és 
„Legvirágosabb előkert”). A fotókat július 1-jéig várják a szervezők online 
módon, a (palyazat.viragosmagyarorszag.hu) oldalon, ahol minden egyéb 
információt is megtalálnak hozzá!.

Buzdítunk mindenkit, hogy nevezzen bátran! Veszíteni való nincsen!
Kedvcsinálónak hozunk néhány csodás kocséri virágos kertet, udvart! 

Öröm számunkra, hogy konyhakertjeink mellett balkonjaink, erkélyeink, 
és udvaraink is gazdagon virágoznak! Ez látszik Utassy Miklósné Gabi 
néni, Horváth Dénesné Erzsike néni, Nagyné Mónika és Vincze Katalin 
udvarán, balkonján is. Szorgos kezük munkája nyomán már csodásan 
pompáznak virágjaik, melyeket nagy gondossággal, és szeretettel ápolnak! 

Dávid Krisztina
Legyünk Kocsér Jó Gazdái

Virágos Magyarország – idén magánszemélyeknek!

Nagyné Mónika

Utassy Miklósné Gabi néni

Veszprémi Ferencné

Vincze Katalin

Veszprémi Ferencné

Nagyné Mónika



Heti Hírek18 2013. január. 01.18 2020. június 03.HETI HÍREK

Virtuálisan köszöntöttük pedagógusainkat!
A koronavírus-járvány nem csak 

a rendezvényeket, hanem az ünne-
peinket is megváltoztatta. A ha-
gyományos pedagógusnapi műsor 
idén május 29-én került megtartás-
ra – azonban virtuális módon.

Az abonyi művelődési ház Face-
book oldalán 17 órától jelent meg 
egy videó, amelynek az elején Pető 
Zsolt, Abony város polgármes-
tere köszöntötte a pedagóguso-
kat.

„A megszokottaktól eltérően ma 
nem léphetünk be a művelődési 
ház épületébe, nem beszélgethetünk 
egymással az ünnepségre várakoz-
va, nem ülhetünk egymás mellé a 
színházteremben, nem tapsolhatjuk 
meg közösen a jubilánsokat, nem 
búcsúztathatjuk közösen a nyug-

díjasainkat, és nem koccinthatunk 
kollégáinkkal az újbóli találkozás 
örömére. Ennek ellenére várjuk a 
közös ünnepet, amelyet most egyéni 
kivitelezésben, és olyan formában te-
remtettünk meg, ami példa nélküli 
mindannyiunk életében. A fellépők, 
a köszöntésben résztvevők digitális 
jellé alakulnak, és láthatatlan rez-
gés útján jutnak el az ünnepeltekhez 
a monitorokon keresztül. Ugyanak-

kor komfortzóna ide vagy oda, a cél 
nem változott: ünneppé tenni, közös 
ünnepként megélni a pedagógusna-
pot.” – hangsúlyozta beszédében a 
polgármester.

A köszöntője mellett intézmé-
nyenként lebontva el lehetett olvas-
ni a jubiláló, illetve nyugdíjba vo-
nuló pedagógusok névsorát, majd 
a Bihari Ifjúsági Stúdió egy 
szívhez szóló műsorral mondott 
köszönetet az ünnepelteknek.

„– Köszönöm a türelmedet, míg 
megértetted velem az ovis piros kis 
bicikli ugyanolyan gyors, mint a 
kék. Köszönöm a térdhorzsolásokra 
adott varázssebtapaszokat és gyógy-
puszikat, amik minden fájdalmat 
azonnal eltüntettek.

– Köszönöm, hogy munkád ered-
ményeként versmondó versenyeken 
szerepelhetek és mára csak egy vicces 
emlék, hogy annyira pösze voltam, 
sokszor anyukám sem értett meg 
gyerekként. 

– Köszönöm, hogy megtanítottad 
nekem, a rajz ötösöm ugyanolyan 
értékes, mint amit matematikából 
kaptam. És ma a képzőművészet 
világában élhetem át azt, amit va-
lóban szeretek csinálni.

– Köszönöm, hogy megtanítot-
tad a labdával sokkal jobb közösen 
játszani, azt hogy az „miénk” és 
„együtt” sokkal erősebb mint a „csak 
az enyém” de egyedül.

– Köszönöm, hogy az apró széke-
ken görnyedve gyerek maradtál, ve-
lem együtt játszva, akkor is, mikor 
már 20. éve voltál óvónéni.

– A jó pedagógus kicsit anya is, 
köszönöm, hogy tantervedben nem 
csak a „Mi a helyes megoldás?” kér-
dése szerepelt, hanem helyet kaptak 

olyanok is, mint a „Minden rend-
ben?” „Hogyan tudok segíteni?”

– Az, hogy az iskola – és benne a 
tanár – milyen volt, csak jó 10 évvel 
az iskola elvégzése után kezd kide-
rülni. Köszönöm, hogy képes voltál 
úgy adni, tudtad, gyerekként nem 
várhattál tőlem cserébe túl sokat.

– Köszönjük, hogy kreativitásotok 
és kitartásotok nem ismert lehetet-
lent, egy olyan helyzetben sem, ami-
kor a legnagyobb szükségünk volt 
a segítségetekre, mikor fontos, hogy 
maradj otthon, de együtt is legyünk.

– Tudom, hogy nem könnyű a 
munkád, túl kevés a köszönöm és az 
elismerés, megoldandó problémák 
és papírmunka viszont annál több 

akad. Köszönöm, 
hogy ezek ellené-
re sem feledkeztél 
meg a legfonto-
sabbról, hogy „sze-
retet nélkül nem 
szabad gyerekekkel 
bánni…”

– Köszönöm, 
hogy kemény mun-
káddal és kitar-
tásoddal megmu-
tattad nekem azt, 
hogy a diszlexia és 
a diszgráfia nem 
akadálya annak, 
hogy felnőttként 
sikeres legyek. Ma 
p e d a g ó g u s k é n t 
ugyanezzel az elhi-
vatottsággal adha-
tom tovább a tőled 
kapott törődést és 
szeretetet.

– Köszönöm, di-
cséreted, az elisme-
résed, a bíztatásod, 
a legjobb osztály-
kirándulásokat, a 
közös beszélgetése-
ket, hogy hagytál 
k i b o n t a k o z n i , 

hogy mindig tudtál motiválni…” 
– hangzanak el ezek a szép és igaz 
kijelentések az Ifjúsági Stúdió által, 
akik egy dallal is készültek: a Bag-
gossy Brothers Olyan ő című szer-
zeményét pedagógusokra írták át.

A személyes köszöntés sem ma-
radt el, ugyanis a jubilálók em-
lékplakettjeit a képviselő-testület 
tagjai a körzeteik szerint elvitték a 
pedagógusoknak, akik közül töb-
ben meghatódtak a gyönyörű gesz-
tustól.

Jandácsik Pál

Toldi Agroszolg kft.
Mezőgazdagi Gépi munkák Szolgáltatása.

2750 Nagykőrös, Csongrádi ut.15.
E-mail: toldiagroszolgkft@gmail.com

Tel. 20/ 94 32 450; 70/ 38 54 180
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A Hősök Napi megemlékezés-
re május 30-án került sor a római 
katolikus nagytemetőben lévő em-
lékmű előtt az abonyi művelődési 
ház munkatársainak és a Múzeum 
Baráti Kör tagjainak szervezésében. 

A korlátozások óta ez volt az első 
ünnepség, amin részt vehettek sze-
mélyesen a jelenlévők.

Az emlékbeszédet Antalné 
Nagy Magdolna, a Somogyi Imre 

Általános Iskola volt történelem 
szakos tanára mondta. Kihangsú-
lyozta, hogy nem ünnepelhettük 
meg mindig a hőseinket – sőt, a 
szocializmus alatt tiltották is ezt. 
„A törvénybe iktatott ünnepet a má-

sodik világháború után a kommu-
nista diktátorok – oly sok minden 
más mellett – eltüntették a magyar 
naptárból, de még az emberek em-
lékezetéből is, amely a rendszer-

változás után került ismét vissza 
a köztudatba. […] Mindazokat a 
nemzet hőseinek kell tekintenünk, 
akik akár fegyverrel, akár anélkül, 
odaadóan szolgálták a hazát, a vég-
veszély óráiban, és akár a megtorlás 
veszélyét is vállalták. A magyar 
hősök emlékünnepének jelentőségére 
mutat rá, hogy ez az ünnep is hoz-
zájárulhat a magyar ifjúság erköl-

csi neveléséhez, a helyes történelem-
szemlélet kialakításához, és a múlt 
értékeit tisztelő, a honért odaadó 
gyermekek neveléséhez.” – mondta 
Antalné Nagy Magdolna.

A beszéd után megkoszorúzták 
az emlékművet. A megemléke-
zésen részt vett Pető Zsolt pol-
gármester, Kókai-Dudinszky 

Mónika alpolgármester, Kor-
bély Csabáné és Járdány Vanda, 
települési képviselők is, továbbá 
Abony egyik legidősebb polgá-
ra, a tavaly 100. születésnapját 
ünneplő Bíró Béla, aki megjárta 
a második világháborút.

Jandácsik Pál

Hősökre emlékeztünk Abonyban
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